
taula de tòxics
es crea una comissió de treball 
per tractar les addiccions pÀG. 11

> CULTURA: taxi love i el grup perifèria publiquen novetats discogràfi ques PÀG. 17

> Esports: els ins Montserrat Miró i la ribera, presents a les competicions comarcals de futbol sala PÀG. 20
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l’alcaldessa nega haver cedit a 
les pressions dels germans Bustos
Judici | La defensa demana l’anul·lació 
de les escoltes telefòniques com a prova

coincidents | Bustos i Fernández 
diuen que Pérez va triar Llumà PÀG. 3

>PEÇA CINQUENA DEL CAS MERCURI

>  CARMEN ROMERO (C’s) FA BALANÇ DEL MANDAT

El projecte es va presentar el 24 de gener a la ciutadania  PÀG. 4

la millora del rec comtal serà 
una realitat a la primavera
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La rehabilitació del Rec Comtal permetrà millorar la connexió entre els barris de Can Sant Joan de Montcada i Vallbona de Barcelona

L’edil, que repetirà com alcaldable 
als comicis de maig, es mostra 
satisfeta amb la feina feta com 
a portaveu PÀG. 8
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ÈPOCA III

aitor martín
campió de catalunya 
en pista coberta pÀG. 23

‘la política ha d’estar  
al servei de 
la ciutadania’
L’edil, que repetirà com alcaldable 
als comicis de maig, es mostra 
satisfeta amb la feina feta com 

al servei de 
la ciutadania’
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 L’alcaldessa nega haver rebut pressions de Francisco Bustos

L’alcaldessa, María Elena Pérez, 
l’exdiputat Daniel Fernández, 
l’exalcalde de  Sabadell, Manuel 
Bustos, i el seu germà i regidor 
del mateix consistori, Francisco 
Bustos, tots quatre del PSC, van 
declarar el 28 de gener durant la 
primera jornada del judici oral 
per la peça cinquena del cas Mer·
curi. La primera, acusada d’un 
presumpte delicte de prevarica·
ció i la resta, per tràfi c d’infl uèn·
cies. Malgrat que durant la sessió 
Pérez no va intercanviar paraula 
amb els altres processats i cadas·
cun d’ells duia el seu propi lletrat 
–Manuel Bustos i Fernández, el 
mateix– la línia argumental de la 
defensa va ser comuna.

Proves prohibides. Només comen·
çar la sessió, l’advocat de l’exdi·
putat i l’exalcalde va demanar 
la nul·litat de les escoltes telefò·
niques realitzades en el marc de 
la peça principal del cas Mercuri 
atès que també ha sol·licitat el so·
breseïment de la causa. D’acord 
amb aquesta demanda, cap dels 
acusats va admetre reconèixer la 
seva veu a les converses telefòni·
ques que  es van escoltar al llarg 
de la sessió tot i que, en determi·
nats moments, sí s’hi van referir 
per reforçar la seva declaració.  

Fernández, el primer a declarar. 
L’exdiputat va assegurar que la 
seva intervenció en l’afer es va 
limitar a atendre una petició de 
col·laboració que li va fer la prò·

pia alcaldessa. “Jo no coneixia 
personalment Carmina Llu-
mà, tot i que tenia bones refe-
rències i, quan l’alcaldessa em 
va demanar opinió per con-
tractar-la, li vaig dir que era 
una bona elecció”, va declarar. 
L’exdiputat i exsecretari d’orga·
nització del PSC va confi rmar 
haver mantingut tres trobades 
amb Pérez per parlar de la qües·
tió i que, en tot moment, pensa·
va que es tractava de designar 
un càrrec de confi ança que no 
precisava de cap prova, malgrat 
reconèixer que es va sorprendre 
quan va saber que Llumà havia 
hagut de fer un psicotècnic. Tot 
i impugnar el contingut de les 
converses telefòniques, Fernán·
dez va lamentar que “algunes 
frases tretes de context es po-
den malinterpretar”.

germans Bustos. L’exalcalde de 
Sabadell va admetre haver fet 
diverses trucades a diferents ad·
ministracions per intentar ajudar 
Llumà, parella d’un treballador 
del seu consistori, entenent que 
és una bona professional que 
s’havia quedat sense feina després 
d’haver estat durant dos mandats 
la número 2 del Departament de 
Política Territorial de la Genera·
litat. No obstant això, Bustos va 
negar haver pressionat Pérez i 
també haver instat el seu germà a 
treure·la del càrrec. “Llumà era 
la candidata de l’alcaldessa i la 
meva voluntat era que es fes el 
que ella decidís”, va assegurar. 
Francisco Bustos també va des·
mentir haver anat a Montcada a 
coaccionar Pérez: “Vaig anar de 
visita a l’agrupació”, va dir tot 
afi rmant que “al PSC els alcal-
des són els qui tenen el poder 
de decisió”. 

Actualitat
laveu.cat

prOtesta al carrer
Veïns de Montcada i de la plataforma Sabadell lliure 
de corrupció, que actua com a acusació particular 
en el judici, manifestant-se a les portes del jutjat

peÇa cinqUena del cas MercUri

els acusats no reconeixen les escoltes 
telefòniques presentades per la Fiscalia
En el moment de tancar aquesta edició havien de declarar els 10 testimonis cridats pel Ministeri fi scal i l’acusació particular
Pilar Abián | Barcelona

Cap dels acusats 
accedeix a respondre 
les preguntes de 
l’acusació particular

Els quatre acusats, davant del Tribunal en la primera sessió del judici celebrada el 28 de gener que va començar a les 10 i va cloure a les 16h 

Maria Elena Pérez, actualment de baixa per maternitat, 
va negar al judici haver cedit a les pressions dels ger-
mans Bustos per contractar Carmina Llumà. A la pre-
gunta del Ministeri fi scal sobre si Francisco Bustos la 
va anar a veure a demanda del seu germà Manuel per 
infl uenciar-la en la tria de la candidata al càrrec, l’edil va 
ser taxativa: “La relació que tinc amb aquest senyor no 
és bona i, per tant, ell no és ningú per venir-me a dir 
el que haig de fer”. A continuació, l’edil va assegurar no 
haver rebut cap mena de consigna en aquest sentit.
Pérez, que va ser l’última dels acusats a declarar, va ex-
plicar quan i com es va iniciar el procés de contractació, 
a l’abril del 2012. Segons va manifestar, les bases les va 
elaborar el director de Recursos Humans i posteriorment 
es van aprovar en Junta de govern. Pérez va reconèixer 
que no les va llegir prèviament ja que confi a en els seus 
tècnics i també que era la primera vegada que es feia 
la contractació d’un directiu convocant una prova que 
constava de tres requisits: valoració del currículum, nivell 
C de català i un psicotècnic. Segons l’edil, abans de fer-
se aquesta última, va demanar conèixer els currículums 
i es va adonar que Llumà tenia el perfi l idoni per a la 
plaça atenent als seus coneixements d’urbanisme i de 
dret. “El nostre municipi té molts problemes urbanís-
tics i ens calia algú com ella”, va dir. Segons el seu 
testimoni, va ser aleshores quan va propiciar una reunió 
amb l’empresa contractada per fer el psicotècnic per cla-
rifi car els criteris de selecció de les candidates d’acord 

amb les necessitats exigides 
per al càrrec. Pérez va afegir 
que desconeix perquè només 
va assistir un membre del tri-
bunal de selecció a aquesta 
trobada en què també van 
participar els regidors d’Ur-
banisme, Juan Parra (PSC), i 
de l’Àrea Interna, M. Carmen 
Porro (PSC), ja que no va ser ella qui la va convocar di-
rectament. Quant a la decisió fi nal de qui guanyava el 
lloc de feina, l’alcaldessa va confi rmar que a la fi  del pro-
cés de selecció van quedar dues candidates declarades 
aptes i que, amb la complicitat de Parra, va triar Llumà.

Trobada amb Fernández. Pérez va reconèixer haver-se 
reunit amb Fernández però només amb l’objectiu de de-
manar-li el seu parer quant al perfi l de Llumà. Respecte 
el cessament posterior de la directiva, al setembre del 
2013, l’alcaldessa el va vincular directament a la causa 
judicial. “Fruit del procés, la seva imatge va quedar to-
cada i va perdre força i autoritat davant d’altres interlo-
cutors”, ha dit. A la segona sessió del judici, que es feia 
en el moment de tancar aquesta edició havien de de-
clarar 10 testimonis, entre els quals els tècnics que van 
participar en el procés de selecció del càrrec directiu, els 
regidors Parra i Porro i la regidora de l’oposició Carmen 
Romero (C’s) citada per l’acusació popular | PA
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premi a l’activisme
La Confavc ha reconegut la lluita 
de l’AV de Can Sant Joan contra 
la incineració a Lafarge 
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can sant joan

l’ajuntament presenta públicament 
el projecte de millora del rec comtal
Les reformes es licitaran aquest mes per un import de 650.000 euros que sufragarà Barcelona

Aquesta primavera podrien co·
mençar les obres de millora del 
Rec Comtal entre Can Sant Joan 
i Vallbona (Barcelona), que per·
metran dignificar la connexió 
entre els dos barris i recuperar 
un espai declarat bé d’interès 
cultural local. El projecte, que 
es va presentar el 24 de gener a 
la plaça Bosc, és el resultat del 
treball conjunt entre les dues 
administracions i el Consorci 
del Besòs, organisme que l’ha 
redactat, incorporant les apor·
tacions dels tècnics municipals i 
de les entitats veïnals implicades, 
l’AV de Can Sant Joan i l’Asso·
ciació Dones Actives de Vallbo·
na, que fa dos anys van iniciar 
una campanya per reivindicar 
la recuperació d’aquest element 
patrimonial.

Valoració. El president de l’Àrea 
Territorial, Juan Parra (PSC), va 
destacar el treball coordinat que 
s’ha fet entre les regidories d’Ur·
banisme, Medi Ambient i Cultu·
ra i Patrimoni i la col·laboració 
amb Barcelona i el Consorci per 

fer realitat una demanda veïnal.  
El gerent del Consorci, Antoni 
Alarcón, va explicar alguns de·
talls tècnics del projecte, que in·
tenta crear un espai amable per 
a l’ús de les persones, on els ele·
ments naturals tinguin protago·
nisme. “La idea és que la gent 
no percebi les vies de tren, que 
quedaran ocultes per unes tan-
ques que incorporaran vegeta-
ció, creant una pantalla natu-
ral”, va destacar. El president de 
l’AV de Can Sant Joan, José Luis 
Conejero, va elogiar el projecte 
com un exemple de com haurien 
de funcionar sempre les relacions 

entre l’administració i els ciuta·
dans: “Dos anys després de les 
mobilitzacions per reivindicar 
la recuperació d’aquest espai, 
el projecte s’ha fet realitat. 
Hem de reconèixer que l’Ajun-
tament ha estat receptiu a les 
nostres demandes”. 
L’alcaldessa accidental, M. Car·
men Porro (PSC), va remarcar 
que “el projecte també inclou 
la reforma del passeig Reixagó 
per tal que l’accés al Rec Com-
tal des del centre de Can Sant 
Joan sigui més fàcil i agrada-
ble”. Les obres es licitaran per 
un import de 650.000 euros, 

que assumirà l’Ajuntament de 
Barcelona. L’acte va finalitzar 
amb una visita pel sector que 
serà remodelat i el repartiment 
de plantes aromàtiques com les 
que s’hi plantaran entre el públic 
assistent.
Des que van sorgir les queixes 
veïnals, l’Ajuntament ha dut a 
terme accions d’emergència  com 
la poda de la vegetació i la reti·
rada de residus i abocaments in·
controlats. També es va fer una 
aportació de terres netes, es va 
habilitar un desguàs per evitar 
bassals d’aigua quan plou i es 
van instal·lar bancs i papereres.

Laura Grau | Can Sant Joan

El projecte també 
preveu la reforma del 
passeig Reixagó que 
dóna accés al Rec

Parra, durant la presentació del projecte, amb M.Carmen Porro, el gerent del CB, Antoni Alarcón, i el presiden de l’AV, José L. Conejero

L’Ajuntament ha instal·lat 
plataformes de 12 metres de 
llarg per 2 d’amplada a cinc 
parades d’autobús del muni·
cipi amb l’objectiu de millorar 
l’accessibilitat dels usuaris al 
transport públic. El cost de la 
intervenció, 45.000 euros en 
total, l’han pagat a parts iguals 
el consistori i l’Àrea Metropo·
litana de Barcelona (AMB). 
Les plataformes s’han instal·
lat a Can Cuiàs, Terra Nostra,  
Mas Rampinyo, Font Pudenta i 
Montcada centre. En breu s’ha·
bilitarà una nova marquesina 
davant del CAP Les Indianes 
a la parada existent en sentit 
Montcada Centre | LR

s’instal·len 
plataformes 
a les parades 
d’autobús

El 9 de febrer comença la ter·
cera fase d’asfaltat de carrers 
que promou l’Ajuntament, amb 
un pressupost de 385.000 eu·
ros. L’actuació, que durarà sis 
setmanes, començarà amb la 
reparació d’alguns trams dels 
carrers Terrassa, Barberà, Ma·
ría de Bearn i Sabadell, a la Font 
Pudenta. D’altra banda, els dies 
2, 3 i 4 de febrer la circulació als 
carrers Llevant i Conca es veu·
rà afectada per les obres previs·
tes a la confluència d’aquests 
vials. Els aparcaments del car·
rer Llevant quedaran anul·lats 
provisionalment | LR

comença una 
nova fase del 
pla d’asfaltat 
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El Ple de gener, celebrat el dia 
28, va aprovar el projecte per 
recuperar l’antiga cerveseria 
del carrer Montiu com a espai 
d’ús públic. La proposta l’han 
redactat els Serveis Tècnics Mu·
nicipals i té un cost de 150.000 
euros. El document només va 
comptar amb el suport del go·
vern, PSC i CiU. El grup majo·
ritari en l’oposició, ICV·EUiA, 
va votar·hi en contra per consi·
derar que s’ha portat a Ple “de 
forma precipitada, sense que 
s’hagi fet un procés de parti-
cipació obert a la ciutadania i 
a la resta de partits i amb una 
clara intenció electoralista”, 
segons va dir Alba de Lamo, 
de la coalició rogiverda. El re·
gidor d’Urbanisme, Juan Parra 
(PSC), va instar la formació a 
presentar les seves aportacions 
durant el període d’exposició 
pública del document i va in·
dicar que l’AV de Montcada 
Centre, amb qui es reunirà la 
setmana vinent, ja té informació 

sobre el projecte “que pretén 
mantenir la mateixa filosofia 
d’oci de l’antiga cerveseria 
amb algunes millores”, va afe·
gir. La resta de grups, PP, C’s i 
ERC, es va abstenir en aquest i 
la resta de punts de l’Àrea Terri·
torial, tal com ve fent en els dar·
rers plens com a protesta per la 
gestió del regidor d’urbanisme 
del PERI de Font Pudenta. En 
aquesta àrea, el govern i ICV·
EUiA van aprovar demanar 
els interessos de demora a tres 
empreses –les que han fet la ur·
banització del carrer Bifurcació, 
Diagonal, Triangle i Novell– 
que no van acabar les obres en 
el termini que marcaven els seus 
contractes. “Amb aquestes me-
sures volem garantir que les 
empreses facin previsions re-
alistes en les seves ofertes”, va 
explicar Parra.

Àrea econòmica. El Ple també 
va aprovar de forma definitiva 
els pressupostos de la corpo·
ració municipal per al 2015. 

El govern va desestimar les al·
legacions presentades pel Grup 
de Medi Ambient de Montcada 
per considerar que són “mas-
sa genèriques i de to filosò-
fic”, en paraules del president 
de l’Àrea Econòmica, Joan 
Maresma (CiU). Els grups de 
l’oposició van repetir els argu·
ments que ja van fer servir al 
Ple de desembre per rebutjar 
la proposta: que el pagament 
de les expropia cions forçoses 
hipotecarà les accions del futur 
govern. Precisament el Ple tam·
bé va aprovar l’acceptació d’un 
prèstec per valor de 175.000 eu·
ros concedit per la Diputació de 
Barcelona per pagar una part 
d’aquest deute. Tot i ser a un 
interès del 0%, l’oposició –que 
va votar·hi en contra– va criti·
car el govern en considerar que 
la seva gestió en aquest afer ha 
perjudicat els interessos de la 
ciutat, “que acabarà pagant 
amb més impostos i pitjors 
serveis”, segons va dir la porta·
veu d’ERC, Marta Aguilar. 

l’antiga cerveseria es convertirà 
en un espai verd per a l’ús ciutadà

ple de gener

El govern aprova el projecte amb el vot negatiu d’ICV-EUiA i l’abstenció de PP, C’s i ERC

Laura Grau | Montcada
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 Protesta dels veïns del Bosc d’en Vilaró

Més d’un centenar de veïns del 
Bosc d’en Vilaró van acudir al Ple 
de gener amb pancartes i samar-
retes reivindicatives per demanar 
la legalització d’aquesta urbanit-
zació de Vallençana, ubicada en 
un sòl que el Pla General Me-
tropolità del 1976 va deixar fora 
de planejament, però situada en 
terrenys forestals. Les primeres 
vivendes es van començar a fer 
a la dècada dels 60, sense direc-
trius urbanístiques. A hores d’ara 
hi ha més de 300 habitatges 
construïts, on viuen unes 500 
persones. “Portem anys lluitant 
per legalitzar el sector –explica 
Felipe Adrián, de l’AV– i l’ad-
ministració ara ens ha donat 

l’esquena, només ens volen per 
pagar els seus tributs; ens diuen 
que som il·legals i ens obren ex-
pedients d’enderroc però, per 
altra banda, en altres èpoques 
van cooperar amb nosaltres i 
ens van ajudar a aconseguir ser-
veis, com la llum o el transport 
públic”. 
El regidor d’Urbanisme, Juan 
Parra (PSC), ha indicat que 
l’Àrea Metropolitana està fent el 
Pla Director del Bosc d’en Vilaró, 
a instàncies de la Generalitat de 
Catalunya. Justifica els expedi-
ents d’enderrocament “perquè 
no poden permetre que avui dia 
hi hagi gent que continuï cons-
truint” | Lg
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L’AV de Can Sant Joan ha estat 
guardonada amb el premi del 
jurat i amb el de votació popu·
lar que concedeix la Confede·
ració de Associacions de Veïns 
de Catalunya per distingir les 
lluites veïnals. Els guardons han 
consistit en sengles trofeus i una 
dotació de 300 euros. L’entitat lo·
cal optava als premis per la lluita 
contra la incineració de residus a 
la cimentera Lafarge competint 
amb altres 17 moviments veï·
nals d’arreu de Catalunya entre 
els quals hi havia diferents col·

lectius, com ara la PAH i altres 
en defensa de la sanitat pública.
L’associació de Can Sant Joan 
ha obtingut el 54,4% dels vots 
emesos per votació popular. 
“Ha estat una sorpresa i, al-

hora, representa un estímul 
per seguir lluitant contra la 
incineració perquè el que ens 
estem jugant és la nostra sa-
lut”, ha dit José Luis Conejero, 
president de l’entitat | PA

06

> ciU presenta el candidat al teatre municipal
CiU presentarà el 31 de gener, a les 18h, al Teatre Municipal el seu can-
didat per a les properes eleccions, Joan Carles Paredes, qui aspira per 
primer cop a l’Alcaldia substituint el líder històric de la coalició a Montcada 
i Reixac, Joan Maresma. L’acte inclourà la projecció d’un video sobre el 
passat, el present i el futur de la formació al municipi que recull testimonis 
de persones vinculades al partit i comptarà amb la participació del coordi-
nador general de CDC, Josep Rull | PA

Òscar Gil, informàtic de 29 anys 
i regidor a l’oposició des del 
2007 per la coalició ICV·EUiA, 
és el nou cap de llista d’Esquer·
ra Unida i Alternativa a Mont·
cada i Reixac per a les properes 
eleccions municipals. La forma·
ció va celebrar el 24 de gener les 
eleccions primàries al seu local 
per escollir el candidat, en les 
quals Gil –únic aspirant i actual 
coordinador local d’EUiA– va 
obtenir el suport del 98,2% dels 
participants (54 vots a favor i 
un vot en blanc). “Hem volgut 
que l’elecció del candidat no 
fos un procés intern i obrir-lo 
a la ciutadania”, ha dit Gil, qui 
ha remarcat que durant la cam·
panya de les primàries s’han 
aconseguit cinc noves afiliacions 
i una vintena d’Amics d’EUiA, 
tal com anomena la formació 
als seus simpatitzants. La volun·

tat de la formació és treballar 
per fer una candidatura con·
junta d’esquerres: “No només 
volem seure amb ICV, sinó 
amb altres forces d’esquerra 
i moviments socials per va-
lorar la possibilitat de seguir 
l’exemple de Guanyem, a 
Barcelona”. Gil reconeix que 

aquest procés difícilment pot 
enllestir·se per a les municipals 
del mes de maig, però creu que, 
més enllà d’aquesta cita electo·
ral, és imprescindible “crear 
un nou espai d’esquerres”. 
En aquesta ronda de contactes, 
EUiA demanarà reunions amb 
ICV, la CUP, Podem i ERC.

Laura Grau | Redacció

Óscar Gil ha resultat escollit per 
primer cop com a candidat d’eUia 
La formació d’esquerres ha fet primàries obertes a tothom més enllà dels militants

eleccions MUnicipals 2015

El montcadenc Óscar Gil és regidor des del 2007 i l’edil més jove de la corporació local 

Eu
ia

> el psc explica la seva gestió a cada barri
L’agrupació local del PSC ha començat a explicar barri per barri la seva 
gestió al govern municipal, que comparteix amb CiU. La formació ha editat 
uns fulls de propaganda per divulgar les accions urbanístiques dutes a 
terme a cada barri i els projectes pendents. Aquest material el distribueix 
a les carpes que la formació itinera durant els caps de setmana pels di-
ferents barris. El 24 de gener la carpa es va instal·lar al carrer Reixagó de 
Can Sant Joan | Lg

> ana Ballesta opta al consell català de podem
La secretària general de Podem 
Montcada, Ana Ballesta –a la foto, 
a l’esquerra–, forma part de la 
candidatura ‘És clar que podem’ 
que encapçala Gemma Ubasart 
al Consell Ciutadà Autonòmic de 
la formació. El partit va presentar 
la llista a la ciutadania el 28 de ge-
ner en un acte a la Casa de la Vila 
que va comptar amb la presència 
de Gemma Galdón, membre del Consell Ciutadà Estatal que també per-
tany a la candidatura d’Ubasart. Les votacions per escollir l’estructura de 
Podem Catalunya es faran entre el 9 i el 12 de febrer. Podran votar totes 
les persones que estiguin inscrites al registre ‘podemos.info’ | SA

Els representants de l’AV de Ca Sant Joan, al centre de la imatge, amb els altres guardonats

C’
S

> assaig crític sobre el relat de la transisió
“El relat hegemònic sobre el que ha estat la transició és exagerada-
ment complaent i justificatiu de la dictadura”. Això és el que opina la 
sociòloga Marta Rovira, autora de l’assaig La transició franquista que el 
23 de gener es va presentar a la Casa de la Vila en un acte organitzat pel 
Cercle Cultural. L’autora, nascu-
da al 1969, tot i no haver viscut 
en primera persona l’inici de la 
transició, va reconèixer el seu 
interès sociològic pel moment 
fundacional de la democràcia 
espanyola etapa que, quaranta 
anys després de la mort del dic-
tador Francisco Franco, encara 
continua oberta | PA

l’associació Obrim vies crearà un Observatori del 
territori i del medi ambient de montcada i reixac
L’Associació Obrim Vies posarà 
en marxa un espai web amb el 
nom d’Observatori del Terri·
tori i Medi Ambient per fer el 
seguiment de les problemàti·
ques que afecten el municipi i 
canalitzar les possibles formes 
d’abordar·les. El col·lectiu con·
vocarà una assemblea a mitjan 
de febrer oberta a entitats i ciu·
tadans per començar a treballar. 
“Com el govern municipal no 
ha fet la seva feina, la farem 

nosaltres”, ha dit Daniel Aran·
da, d’Obrim Vies. La regidora 
de Medi Ambient, Judith Mo·
jeda (PSC), ha explicat que ja 
fa mesos que s’està treballant 
en la creació d’una web. “Ens 
agradaria poder-la tenir ja, 
però és una feina laboriosa i 
els mitjans que tenim són li-
mitats”, ha afegit. 
Obrim Vies està promovent el 
contacte entre les diferents en·
titats que treballen en defensa 

del medi ambient i el territori. 
Aquest va ser l’objectiu de la 
xerrada que va fer el 26 de ge·
ner a l’Abi amb representants de 
La Màquia, Vallès Nét i Salvem 
Gallecs. Una de les conclusions 
va ser que són els moviments 
ciutadans els únics que poden 
forçar les administracions a 
canviar les seves polítiques am·
bientals i lluitar contra els lobis 
empresarials que viuen del ne·
goci de tractar la brossa | Lg

activisMe i ecologia

premi per a la 
lluita de l’av de 
can sant Joan 
contra lafarge

Carmen Romero, regidora i candidata de C’s a les eleccions municipals, es 
va reunir el 24 de gener amb una quarantena de militants i simpatitzants 
al parc de les Aigües amb l’objectiu de recollir propostes per a l’elaboració 
del programa electoral. “Volem que sigui creïble i realitzable i que posi 
als ciutadans com a eix prioritari i únic de la política municipal”, ha 
dit Romero. La candidata va presentar C’s com l’alternativa de govern a 
Montcada i Reixac i va expressar les seves aspiracions a guanyar els co-
micis | PA

> c’s recull propostes per al seu programa
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> Oriol Junqueras presentarà l’alcaldable d’erc
El president d’ERC, Oriol Junqueras, assistirà el 6 de febrer, a les 20h, a la 
presentació de l’alcaldable de la formació a les properes eleccions munici-
pals, Jordi Sánchez Escrigas, qui opta al càrrec per primera vegada. L’acte 
es farà a l’Auditori i comptarà amb la intervenció del president d’Esquerra 
a la localitat, Salvador Serratosa | PA

06

la
u

r
a 

g
r

au



71a quinzena | Febrer 2015 Notícies

L’Ajuntament ja disposa de la 
proposta per millorar l’accés 
al camp de futbol a la zona del 
Torrent del Bosc Llarg. El docu·
ment, presentat als veïns de Can 
Cuiàs, es traslladarà a l’Ajun·
tament de Barcelona que serà 
el que assumirà el fi nançament 
de la intervenció en el marc del 
conveni signat entre ambdues 
administracions com a con·
trapartida a la construcció del 
Centre d’Acollida d’Animals de 
Barcelona, al costat del cementi·
ri de Collserola.
Els veïns de Can Cuiàs i Ciutat 
Meridiana van iniciar el passat 
novembre una recollida de sig·
natures per demanar l’adequa·
ció d’un camí més segur, ja que 
l’actual és un corriol –que s’ha 
anat confi gurant pel pas de via·
nants–, sense elements de protec·
ció. “El projecte és compatible 
amb la resta d’actuacions  que 
està fent Barcelona en aquest 
sector”, ha dit el regidor d’urba·
nisme, Juan Parra (PSC).

enllestit el projecte per millorar 
el camí d’accés al camp de futbol

can cUiàs

L’actuació s’inclou en les reformes que farà Barcelona al Torrent del Bosc Llarg

Laura Grau | Can Cuiàs

Dues veïnes de Can Cuiàs, al camí de terra que connecta el barri amb el camp de futbol
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 El Centre Cívic s’ampliarà fi ns a 700 m2

Els Serveis Tècnics Municipals ja han enllestit la redacció del projecte 
d’ampliació del Centre Cívic de Can Cuiàs, que compta amb una subven-
ció de la Diputació de 400.000 euros. La superfície actual del centre pas-
sarà de 554 m2 a 700 m2, amb la construcció d’un nou espai al costat de 
l’actual auditori, que acollirà una sala polivalent i el servei de bar. També 
s’habilitaran nous lavabos i un magatzem. Fonts de l’AV asseguren que el 
projecte recull la majoria d’aportacions dels diferents col·lectius del barri. 
L’alcaldessa accidental, M. Carmen Porro (PSC), ha destacat que “perme-
trà recuperar l’accés des del carrer geranis i construir una nova sala de 
dinamització a l’espai que actualment ocupa el bar” | Lg

Els comerços de Montcada amb 
més de tres anys d’antiguitat es 
podran acollir al nou programa 
de subvencions que impulsa la 
Regidoria de Comerç per pro·
moure la modernització del sec·
tor. Accediran a aquests ajuts les 
persones titulars d’establiments 
amb un mínim de tres anys d’an·
tiguitat, dels sectors del comerç 
al detall, restauració, serveis de 
bugaderia i tintoreria, perru·
queria i estètica i les agències  de 
viatges detallistes. Segons el regi·
dor de Comerç, Joan Maresma 
(CiU), el programa de subven·
cions “pretén donar suport les 
persones que, malgrat el difícil 
context econòmic actual, prete-
nen fer una aposta pel comerç 
local”. 

Valoració. Els conceptes pels 
quals l’Ajuntament atorgarà les 
subvencions són la millora de la 
imatge, tant exterior  com interior, 
i de la gestió del negoci. Tindran 
major puntuació les millores in·

tegrals i aspectes com pertànyer 
a una associació de comerciants i 
participar en accions  formatives. 
Els ajuts es concediran de major 
a menor puntuació i serà com a 
màxim del 50% del cost subven·
cionable de l’actuació, fi ns a un 
màxim de 600 euros per establi·
ment. El termini de presentació 
de sol·licituds fi nalitzarà el 30 
de març. Les bases de participa·
ció es poden descarregar al web 
montcada.cat. 

Laura Grau | Redacció

Nou programa d’ajuts 
per als comerços locals
La convocatòria s’adreça a establiments de més de tres anys

regidoria de coMerÇ

Un dels comerços del carrer Major
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‘l’ajuntament és de tots, no pot funcionar 
per interessos partidistes o personals’
La portaveu de Ciutadans ha estat la primera representant de la formació que ha entrat a formar part del Ple aquest mandat

anàlisi del Mandat. carMen roMero (c’s)
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Carmen Romero ha estat l’úni·
ca portaveu novell d’aquest 
mandat. Sense cap experiència 
política prèvia, al 2011 va acon·
seguir ser la primera represen·
tant de C’s al Ple municipal i ha 
estat triada candidata de la for·
mació a les properes eleccions 
municipals. 

-Com ha viscut aquest primer 
mandat?
En un inici, amb molta alegria 
per haver aconseguit entrar 
al Ple i tenir la possibilitat de 
poder començar a canviar les 
coses. Això també implica mol·
ta responsabilitat i molta feina. 
A més, un cop a dins, t’adones 
que tot és molt enrevessat quan 
la política hauria de ser molt 
més senzilla. L’Ajuntament és de 
tots i el que no pot ser és que es 
funcioni per interessos partidis·
tes o personals. 

-Està satisfeta amb la feina 
feta com a portaveu?
Sí, i també molt animada a con·
tinuar ara que es percep una 
voluntat de regeneració políti·
ca amb l’aparició de nous par·
tits que, com nosaltres, pensen 
que es poden fer canvis i que la 
política ha d’estar al servei dels 
ciutadans, no dels polítics. A 
mi m’agraden la transparència, 
el contacte amb la gent i poder 

ajudar els altres i la política et 
dóna eines per fer·ho. 
·C’s ha estat una de les for-
macions més beligerants con-
tra l’alcaldessa arran del cas 
Mercuri i ha demanat reitera-
dament la seva dimissió.
Aquesta situació és vergonyosa 
per a Montcada, després de ve·
nir del cas Pretòria en l’anteri·
or mandat, ara ens hem trobat 
amb un altre cas de corrupció.
-En el cas Pretòria, però, no 
va haver-hi imputats locals.
Però sí dimissions i va tenir con·
seqüències a altres municipis. 
Tot això deteriora la imatge de 
Montcada i Reixac i el govern 
no fa res per evitar·ho. Les es·
coltes telefòniques del cas Mer·
curi deixen prou clar que l’alcal·
dessa hauria d’haver deixat el 
càrrec fa molt de temps per una 
qüestió d’ètica. I, si al final no 
hi ha condemna, doncs que es 
torni a presentar. 
-Vostè també ha estat citada a 
declarar en el judici en quali-
tat de testimoni. Per què?
La citació ha estat una sorpresa 
i entenc que respon al fet que 
quan es va cessar l’anterior di·
rector de l’Àrea Territorial, Al·
bert Barenys, fonts properes al 
PSC em van dir que es volia 
col·locar Carmina Llumà al seu 
lloc. Quan ho vaig dir al Ple em 
van dir de tot i, poc després, es 
va demostrar que era veritat. 
Ens han enganyat vilment fent·
nos creure que era un procés 
obert, quan la cosa ja estava 
lligada des de feia temps. No te·
nen escrúpols i aquesta és la part 
de la política que no m’agrada. 
-Al Ple de novembre es va 
aprovar una moció del seu 

grup contra la corrupció. Tot-
hom hi va votar a favor.
Que l’hagin aprovat tots els par·
tits és un orgull, em sap greu que 
no tingui efectes retroactius ja 
que no es començarà a aplicar 
fins al proper mandat perquè 
l’equip de govern no estava per 
la labor. Ara el que hem fet és 
crear una comissió de treball per 
elaborar un codi ètic amb les 
aportacions de tots els partits. 

-Parlem ara de l’Alta Veloci-
tat. Les obres de la LAV són a 
punt d’acabar i el soterrament 
cada cop sembla més lluny.
Al 2010 podíem haver aconse·
guit l’inici de les obres, però no 
es va fer i el tren va passar de 
llarg. La crisi és l’excusa, però 
s’estan fent altres tipus d’inver·
sions; això vol dir que falta la 
voluntat política dels partits 
grans perquè això pugui canvi·
ar. Nosaltres sempre hem estat 
donant suport a la Plataforma 
que és la que ha fet i fa una molt 
bona feina per aconseguir que 
el projecte es faci realitat. 
-Aquest mandat ha estat mar-
cat per les retallades, comen-
çant per les de les urgències 
nocturnes al CAP.
El municipi és prou gran per te·
nir urgències, no crec que sigui 
un servei tan costós. És veritat 
que no és una competència de 
l’Ajuntament, però la crítica a 
aquest govern és que s’ha man·

tingut al marge de les reivindica·
cions per recuperar el servei.
-Amb la lluita ciutadana que 
C’s no combrega és amb la de 
la crema de residus a Lafarge.
La xarxa empresarial de Mont·
cada és la que dóna vida al mu·
nicipi. En temps de crisi hem de 
ser benevolents amb les empre·
ses que estan funcionant i do·
nant feina.
-No considera, per tant, que 
hi ha hagi cap problema per 
a la salut?
Al principi també teníem el ne·
guit de si contaminava, per això 
ens vam adreçar a l’empresa i 
ens va demostrar amb papers 
que estava dins de la normali·
tat. Si l’activitat és correcta i està 
aprovada per la Generalitat no 
som qui per qüestionar·la. Els 
veïns el que han de fer és anar·
hi i informar·se. Abans Lafarge 
contaminava però els últims anys 

ha fet inversions per corregir·ho. 
-Vostè també ha criticat amb 
contundència la gestió econò-
mica del consistori. 
Els pressupostos dinàmics de 
l’Ajuntament només els entén 
el senyor Maresma. Per a mi 
aquest ha estat el mandat d’apa·
gar focs, no hi ha hagut un fil 
conductor de projectes. A més, 

enguany tenim el pagament de 
les expropiacions que, per la tos·
suderia de no voler pactar amb 
els propietaris, ens costa 1.000 
euros mensuals en interessos. 
Això hipotecarà aquests pressu·
postos i els propers.

Pilar Abián | Redacció

Carmen Romero repetirà com a candidata de C’s a les properes eleccions municipals

“Un cop a dins de 
l’administració tot és 
molt enrevessat, quan 
la política hauria de ser 
molt més senzilla”

“És un orgull que 
tots els partits hagin 
aprovat la moció de  
C’s contra la corrupció”

“Aquest ha estat el 
mandat d’apagar focs, 
no hi ha hagut un fil 
conductor de projectes”
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reivindicacions de les urgències
la FaVMir reprèn les mobilitzacions

mas rampinyo
l’ajuntament estudia millorar 
l’accessibilitat al pas soterrat

Amb el lema ‘La sanidad no se vende, se defiende’, 
una seixantena de persones va prendre part en la 
primera mobilització de l’any que va convocar la Fav-
mir el 22 de gener per reclamar el servei d’urgències 
nocturn a l’ambulatori, suprimit l’estiu del 2011. Els 
manifestants van anar des de la plaça Lluís Com-
panys fins al pont de la Salle, on van penjar la pan-
carta contra les retallades que dies enrere havia cai-
gut a causa del vent. Al desembre la Federació es va 
plantejar la possibilitat de canviar d’estratègia quan 
es compleixen tres anys i mig de l’inici de les mobilit-
zacions. En una assemblea feta el 15 de gener, es va 
decidir, però, continuar amb les protestes setmanals 
i els tancaments al CAP de Montcada la nit de tots 
els dijous | Lg

L’Ajuntament està estudiant una proposta per solu-
cionar els problemes d’accessibilitat que presenta el 
pas soterrat que uneix l’avinguda de Catalunya amb 
el carrer Tagamanent de Mas Rampinyo, especial-
ment per als usuaris que van amb cadires de rodes o 
amb cotxets d’infants. A mitjan desembre el regidor 
d’Urbanisme, Juan Parra (PSC), es va comprometre 
amb la Favmir i l’AV del Gurugú a estudiar la proble-
màtica. Tot i així, la Federació veïnal ha iniciat una 
campanya de recollida de signatures per pressionar 
l’administració local | SA

Millora de la mobilitat a la Muntanyeta
L’Ajuntament ha encarregat la redacció del projecte construc-
tiu per millorar la mobilitat i la connexió interna a la Muntanyeta 
de la Font Pudenta. El pla previst inclou connectar els carrers 
Barberà i Medinaceli i ha estat encarregat  a l’empresa Greccat 
que l’elaborarà en el termini de tres mesos. L’esmentada firma 
haurà de donar solució tècnica al desnivell existent entre els 
dos carrers i preveure totes les instal·lacions que s’hauran de 
construir relacionades amb els diferents serveis d’electricitat, 
aigua i gas. El president de l’Àrea Territorial, Juan Parra (PSC), 
es va reunir amb l’Associació de Veïns de Font Pudenta-Mun-
tanyeta per explicar-los el projecte –imatge de la dreta | LR

premis als compradors fidels

Les associacions de comerciants de Can Sant 
Joan i de Montcada Centre Comerç (MCC) han 
repartit 1.400 euros i 1.000 respectivament 
en els concursos organitzats amb motiu de la 
campanya nadalenca. A la imatge de l’esquerra 
María Teresa Ons recull un val de 500 euros 
al Kursaal de Can Sant Joan. A la dreta, els 
guanyadors dels vals de 100 euros sortejats 
per l’MCC. Al lliurament de premis van assistir 
l’alcaldessa accidental, M. Carmen Porro i el re-
gidor de Comerç, Joan Maresma | PA

.....També és notícia..................................

es presenta cycle of ideas 
El 7 de febrer, a les 18h, es presentarà a l’Auditori 
en un acte obert al públic el web cycleofideas.com, 
promogut per un col·lectiu local, que ofereix els 
internautes la possibilitat de compartir idees i inter-
canviar informació per tal de fer-les realitat | PA

tres homes atraquen l’oficina 
de correus a punta de pistola 
Tres homes armats amb una pistola van entrar el 
19 de gener a l’oficina del carrer Montiu i es van 
endur prop de 1.000 euros en metàl·lic després 
d’amenaçar les dues treballadores de Correus que 
hi havia a l’establiment. En el moment dels fets, 
cap a les 19.30h, no hi havia cap persona més a 
l’interior, el que fa pensar que els atracadors vigi-
laven el local i van esperar el moment idoni per 
cometre el delicte. Tots tres anaven amb la cara 
tapada per dificultar la seva identificació i van ac-
tuar amb molta rapidesa. Els Mossos d’Esquadra 
no han practicat encara cap detenció | PA
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el conseller puig, a pick d pack

El Conseller d’Empresa i Ocupació, Felip Puig, i 
el regidor de Promoció Econòmica i Ocupació de 
l’Ajuntament de Montcada i Reixac, Joan Carles 
Paredes (CiU) –a l’esquerra de la imatge– van 
visitar el 15 de gener les instal·lacions de Pick 
d Pack, dedicada al packaging d’alimentació 
i ubicada des de fa sis mesos en una nau in-
dustrial de la Ferreria de 800 m2. Ambdós van 
ser rebuts per Xavier Pinosa i Javier Rueda, 
cofundadors del negoci, originari de Sabadell, 
que ofereix a les petites i mitjanes empreses 
d’alimentació una gamma de més de 3.000 
productes d’un sol ús i biodegradables | Lg

renfe canvia la tanca del carrer 
colon a l’alçada del pas a nivell
Renfe ha començat les obres de substitució de 
la tanca que separa el carrer Colon de les anda-
nes de la línia de França, en total 170 metres, des 
de l’estació fins al pas a nivell del carrer Bogatell. 
Les obres tenen un pressupost de 24.000 euros i 
està previst que s’allarguin fins al març. La tanca 
presentava un aspecte molt deteriorat i, fins i tot, 
en alguns trams s’havia esfondrat. La nova serà 
metàl·lica i tindrà gairebé dos metres d’alçada | Lg

La Plataforma Tracte Just Soterrament Total (PTJST) 
ja ha començat a preparar el segon homenatge a 
les víctimes de les vies ferroviàries a Montcada i 
Reixac. Aquest any la commemoració es durà a ter-
me el 5 de març i s’inscriurà dins d’unes jornades 
de reivindicació del soterrament que es desenvolu-
paran al llarg de la mateixa setmana –del dia 3 al 
8– amb diferents activitats com ara una exposició, 
un concurs de dibuix infantil i un debat amb parti-
cipació de diferents grups polítics. El contingut del 
programa ha estat elaborat per la comissió mixta 
que integren la Plataforma i l’Ajuntament. Després 
de l’elevada participació veïnal i d’entitats al primer 
acte d’homenatge, la comissió ha fet una crida per 
demanar de nou la implicació del teixit associatiu. 
“Sobretot del que es tracta és de mantenir viva 
la reivindicació del soterrament de les vies al seu 
pas pel nucli urbà”, ha dit Ramon Bueno, portaveu 
de la Plataforma | PA

el segon homenatge a les víctimes 
del tren es farà a principi de març
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es repinten els passos de vianants 
amb un producte antilliscant 
Un total de 90 passos de vianants ubicats a dife-
rents punts del municipi s’estan repintant amb un 
material que evita les relliscades de persones i vehi-
cles en cas de pluja. L’actuació, que es va iniciar el 
passat desembre, és a punt de finalitzar | PA

Més informació a 
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Com aquesta afi rmació, total-
ment falsa i inventada, molts 
són els rumors i prejudicis que 
corren al nostre voltant i que 
no tenen cap base sòlida. Són 
rumors sobre la gent del poble 
del costat, sobre la peixatera, 
sobre el treballador municipal o, 
els més estesos, els relacionats 
amb veïns i veïnes que han arri-
bat d’altres comunitats o països. 
Sovint, aquestes afi rmacions 
que es refereixen a una part de 
la població i a la seva manera de 
viure, estan basades en la des-
coneixença i la por i no en l’ex-
periència o la vida quotidiana.
Aquests tòpics sovint difi culten 
i malmeten la bona convivència 
entre el veïnat, ja que es basen 
en desconfi ances d’un sector 
de la població cap a un altre, 
d’una forma bidireccional i que 
es retroalimenta. És per lluitar 
contra tot plegat que neix el 
projecte Montcada Antirumors, 
promogut des de la Regidoria 
d’Integració de l’Ajuntament en 
coordinació amb l’entitat D-CAS. 
“Volem eradicar aquestes falses 
creences i que els mites i els 
tòpics no siguin un obstacle en 
la interacció de les comunitats 
que resideixen en un mateix es-

pai”, ha manifestat la regidora 
d’Integració, Elisabet González. 

La presentació 
pública de Montcada 
Antirumors serà el 9 
de febrer, en un acte 
obert a tothom

La iniciativa pretén lluitar contra 
falsos rumors com ara que els es-
trangers saturen la sanitat públi-
ca o els serveis socials, que els xi-
nesos no paguen impostos o que 
no respecten els horaris laborals, 
entre d’altres tòpics. La presen-
tació ofi cial del programa tindrà 

lloc el 9 de febrer, a les 19h, a la 
sala institucional de la Casa de la 
Vila, en un acte obert a tothom 
que vulgui conèixer el projecte i, 
fi ns i tot, prendre’n part activa. 

Com combatre els rumors? L’ar-
gumentació, l’empatia, les expe-
riències personals, els exemples 
o les preguntes són armes amb 
les quals es poden començar a 
eradicar les falses creences. En 
la majoria dels casos, aquestes 
eines són més efectives que la 
discussió frontal, l’acusació o, 
fi ns i tot, els intents desesperats 
de convèncer l’altre per mitjà 

de la repetició dels contraargu-
ments. L’estratègia antirumors 
és una experiència que fa anys 
que funciona a d’altres ciutats, 
com Barcelona, Sabadell, Fuen-
labrada,  Getxo o Tenerife, amb 
resultats positius. En aquests 
territoris, les iniciatives han cul-
minat amb la creació d’eines 
de sensibilització, com vídeos o 
material gràfi c, a banda de l’or-
ganització de debats i xerrades. 
El projecte on s’inclourà Mont-
cada i Reixac abasta territori eu-
ropeu i es desenvolupa a ciutats 
de Portugal, Suècia, Alemanya, 
Polònia i Grècia.

El programa antirumors que es 
desenvoluparà a Montcada i Rei-
xac constarà de diverses fases, 
la primera de les quals serà de 
diagnosi, en què s’identifi caran 
els rumors, tòpics, prejudicis i es-
tereotips més estesos a la ciutat. 
Es farà una enquesta de carrer a 
400 veïns i veïnes, per recollir les 
impressions i opinions de la gent 
i per detectar problemes de con-
vivència i conèixer-ne els motius. 
Paral·lelament, el personal de 
l’Ajuntament rebrà una formació 
que els permetrà detectar aque-
lles afi rmacions falses que mal-
meten la convivència i disposar 
d’eines per combatre-les. 

Passos següents. La segona fase 
del programa serà el ‘recluta-

ment’ i formació dels agents 
que acabaran confi gurant la 
Xarxa Antirumors, que rebran 
una capacitació prèvia per 
abordar les diferents situacions 
que poden sortir en un diàleg 
sobre diversitat i convivència. 

La tercera fase del programa 
consistirà en la implementació 
de les estratègies per eliminar i 
desmuntar els rumors, creades 
a partir de la realitat del muni-
cipi detectada a les enquestes i 
per la Xarxa.

>monogràfi c

caMpanYa Montcada antirUMors

els catalans de montcada i reixac
sí que són garrepes

àrea social
coordinació i redacció: gabinet de premsa
Més informació a www.montcada.cat

cONtra mites i preJUDicis
Montcada i Reixac posa en marxa 
un programa per eliminar rumors, 
especialment sobre diversitat cultural

XarXa aNtirUmOrs
Una de les parts més importants del 
projecte és la formació d’agents que 
puguin eradicar les falses creences

M. CARMEN pORRO
ALCALDESSA ACCIDENTAL

L’adhesió de Montcada i Reixac 
al projecte antirumors pretén 
millorar la convivència i refermar 
el que la nostra ciutat ha estat 
sempre, un municipi d’acollida. 
Malauradament, Montcada i 
Reixac no és aliena als rumors 
i prejudicis, especialment en-
vers la població estrangera, 
uns mites relatius a la sanitat, 
l’educació, el treball, el comerç 
o la religió, que s’ha comprovat 
que malmeten la convivència. 
El programa pretén detectar i 
eliminar aquests rumors, una 
tasca que no es podrà dur a 
terme sense la col·laboració 
de la ciutadania, per tal de 
garantir el bon ambient i crear 
una Montcada i Reixac ‘lliure 
de rumors’.

Millorar la 
convivència

ELISABET gONZÁLEZ
REGIDORA D’INTEGRACIÓ

La Regidoria d’Integració posa 
en marxa el Pla estratègic 
antirumors, un projecte de llar-
ga durada enfocat a informar i 
sensibilitzar la població sobre 
rumors  que afecten especial-
ment la població immigrada. 
L’objectiu de la campanya és 
crear una xarxa antirumors 
formada per persones volun-
tàries i entitats interessades a 
eradicar aquests falsos tòpics 
i prejudicis  que poden con-
dicionar el futur de la cohe-
sió social a la nostra ciutat. 
Necessitem l’ajut de tothom 
per garantir la continuïtat d’un 
projecte que encetem ara i que 
esperem que al 2016 es pugui 
incloure a la Xarxa Espanyola de 
Ciutats Interculturals.

Projecte
de futur

estratÈgia local

Quines accions es faran a montcada i reixac?

En el marc de la campanya, el 
factor clau és la creació de la 
Xarxa Antirumors, formada per 
agents que detectin rumors i 
prejudicis envers la diversitat 
cultural i actuïn per eradicar-
los. Es tracta de persones preo-
cu pades per millorar el bon 
ambient als barris i compro-
meses amb una ciutat lliure de 
tòpics i mites falsos. Aquestes 
fi gures es denominen ‘agents 
antirumors’ i l’Ajuntament es 
troba en procés de buscar-los.
Tothom pot esdevenir un 
agent antirumor, només cal 
la voluntat d’incidir en la 
millora de la convivència a 
la ciutat i fer-se seu el pro-
jecte. Els agents rebran una 
formació que els donarà eines 
i arguments per detectar i 
desmantellar la rumorologia. 
Per a més informació, es pot 
contactar amb:
Regidoria d’Integració
C. Masia, 39
Tel. 935 647 183
A/e: integracio@montcada.org
Facebook: Montcada 
Antirumors
Twitter: @mirantirumors
També es pot consultar el blog
construimentorn.blogspot.com.

A la recerca
d’agents per
destruir rumors

Taller d’eradicació d’estereotips en el marc d’un altre projecte de la Regidoria d’Integració 
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L’equip ‘Va per a tu’ presenta el dia 
2 a la Casa de la Vila els actes per 
recollir els diners de la inscripció

L’Àrea Social de l’Ajuntament 
ha creat la Taula de Tòxics, una 
comissió de treball per abordar les 
addiccions entre els adolescents 
i joves d’una manera transver·
sal amb l’objectiu d’incidir en la 
problemàtica des de la prevenció, 
la detecció i la intervenció.  La 
comissió està formada pels tècnics 
municipals dels departaments que 
fan actuacions en aquest àmbit 
–Salut, Infància i Joventut, Serveis 
Socials, Educació i Participació 
Ciutadana– i agents de la Policia 
Local i els Mossos d’Esquadra. 

Primeres accions. Davant la ne·
cessitat plantejada pels centres 
educatius, la Taula de Tòxics ha 
redactat un protocol de detecció i 
actuació de possibles casos de con·
sum de drogues, que s’ha comen·
çat a aplicar aquest curs a l’INS 
La Ferreria com a prova pilot per 
posar després en marxa a la resta 
de centres. “L’objectiu és fer una 
actuació global en els casos de-
tectats per intentar eradicar el 
problema”, ha indicat l’edil, qui 
ha avançat que, a mitjan febrer, en·

trarà en funcionament el Servei 
d’Informació sobre Addiccions i 
Tòxics (SIAT) a l’Espai Jove Can 
Tauler –a la tarda– i la Casa de la 
Vila, de dimarts a divendres, de 
9 a 13h. 

Prevenció. L’INS La Ferreria i 
l’escola Ginesta de Can Cuiàs 
s’han adherit enguany al programa 
‘Entre tots’ de la Fundació Projecte 
Home, que treballa la prevenció de 
les drogradiccions des del vessant 
escolar i familiar. El projecte ja s’ha 
dut a terme a diferents centres es·
coles de la ciutat des del 2009 i es 
canalitza a través de la Regidoria 
de Salut, que fa una aportació 
econòmica de 1.400 euros.
Pel que fa a primària,  Infància i 
Joventut ha organitzat uns tallers 
sobre com prevenir les addiccions 
adreçats al professorat, els alum·
nes i els pares de 6è, que es duran 
a terme fins a final de curs. La for·
mació, sota el títol ‘Actua sentint, 
actua amb sentit’, anirà a càrrec de 
la Fundació SEER i té per objec·
tiu facilitar eines perquè els infants 
millorin la seva capacitat d’elecció 
a través del control de les emo·
cions per donar les respostes més 
beneficioses per a ells mateixos. 
“Volem donar eines als infants 
perquè no es deixin arrossegar 
per les conductes de grup i tin-
guin els seus propis valors”, ha 
explicat Rivas.

Sílvia Alquézar | Montcada

taUla de tÒXics

Els tècnics han redactat un protocol de detecció i actuació davant possibles casos de consum de drogues als centres educatius

el consistori crea una comissió de treball 
per tractar les addiccions de forma global

Els agents socials han detectat que l’addicció al cànnabis s’ha normalitzat entre els joves des de fa cinc anys
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‘Una autoestima vulnerable augmenta el risc a caure a les drogues’

Ruth Castillo és educadora so-
cial i terapeuta de la Fundació 
Projecte Home, amb una seu a 
Vallençana. 

Quin és l’objectiu del programa 
‘Entre tots’?
Donar eines educatives als pa-
res i professors per aplicar-les 
amb els adolescents. El paper 
de la família és bàsic perquè 
és el principal referent del noi 
o noia per ajudar-los a formar la 
seva personalitat.

Quins aspectes es treballen a 
les sessions?
Treballem la valoració personal 
perquè està demostrat que els 
joves amb autoestimes vulne-
rables tenen més risc de caure 
en alguna addicció. També s’ha 
constatat que alguns adoles-
cents comencen a consumir 
drogues perquè és una manera 
de vèncer la manca d’habilitats 
socials com conèixer gent.
Quins missatges transmeteu 
als joves?

I n s i s t i m 
molt que és 
n e c e s s a r i 
que tinguin 
judici crític, 
que no es 
deixin por-
tar pel grup 
i que pensin 
en les con-
seqüències que pot comportar 
a llarg termini fumar porros o 
beure alcohol, entre d’altres ad-
diccions | SA

Can Tauler i la Cas a de 
la Vila disposaran d’un 
punt d’assessorament 
per a joves i famílies
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prograMa tHao 
salUt infantil
la regidoria de Salut 
ha donat material a les 
escoles de primària  
per promoure 
l’activitat física

diltet
una vintena d’alumnes de secundària participa a la 
vuitena edició del programa Transició Escola-Treball 

La Regidoria de Salut ha donat als 10 centres escolars de pri-
mària material per fomentar la pràctica d’activitat física en el 
marc del programa Thao Salut Infantil, que té per objectiu la 
prevenció de l’obesitat i de promoció dels hàbits saludables, 
amb una inversió total de 6.000 euros. Els infants podran jugar 
amb pilotes, cordes, sacs, discos voladors, cercles, raquetes, 
bitlles, mocadors, bastons o plataformes d’equilibri, entre d’al-
tres elements, ja sigui a l’hora del pati o bé durant les estones 
d’oci que tenen quan es queden a dinar al menjador | SA 

Les estades formatives a empreses per part de l’alumnat de diversos pro-
grames de diversifi cació curricular van començar el 14 de gener i s’allarga-
ran fi ns al 28 de maig. Els joves compaginen la formació a l’aula amb pràc-
tiques a empreses de diferents sectors així com a l’Ajuntament, un o dos 
cops a la setmana. Un total de 24 alumnes participen en aquesta vuitena 
edició del Dispositiu Local de Transició Escola-Treball (Diltet). El programa 
inclou totes aquelles accions que es realitzen en el municipi per facilitar la 
incorporació dels joves a la feina o bé el seu retorn al món educatiu | SA 

els infants del centre 
obert la ribera visiten 
Montcada comunicació

l’eBM camí del Bosc 
reobre l’aula de nadons 
al mes de febrer

la Xarxa d’escoles Bressol compleix 10 anys
La Xarxa d’Escoles Bressol Municipals (EBM) ha celebrat el desè 
aniversari. El primer centre a la ciutat va ser Camí del Bosc, a Can 
Cuiàs (2004) i, més tard, es va incorporar Mitja Costa (2007) a 
Terra Nostra; Font Freda (2008) al Pla d’en Coll; Can Casamada 
(2009) al Centre i Can Sant Joan (2013). L’escola bressol és un 
servei educatiu que ajuda els pares i mares a conciliar la vida labo-
ral amb la cura dels seus fi lls en un entorn segur, professional i de 
qualitat. En l’actualitat, la Xarxa té 258 alumnes, amb 4 aules de 
lactants, 7 aules d’1 a 2 anys i 7 de 2 a 3 anys. El professorat té la 
formació i la qualifi cació que marca la normativa vigent  | SA 

.....educació.............................................

l’escola font freda 
farà una exposició per 
celebrar els 40 anys

Els nois i noies del Centre Obert 
de La Ribera van visitar el 23 
de gener les instal·lacions de 
Montcada Comunicació, a l’edifi ci 
de l’Ajuntament. Els infants i joves 
van conèixer com funcionen els 
diferents mitjans que elabora la 
redacció de La Veu, laveu.cat, 
Montcada Ràdio, montcadaradio.
com i les xarxes socials | PA

L’escola Font Freda farà una ex-
posició amb fotografi es, treballs, 
objectes, notes i tot tipus de do-
cumentació i material relacionat 
amb el centre per commemorar 
els seus 40 anys de vida. Les per-
sones interessades a col·laborar 
poden adreçar-se a l’email alici-
amartinbcn@hotmail.com o bé 
al telèfon 618 206 997 | SA

L’Escola Bressol Municipal Camí 
del Bosc, situada al barri de Can 
Cuiàs, reobre aquest mes de fe-
brer l’aula de nadons perquè 
hi ha sufi cient demanda de les 
famílies per posar-la en marxa. 
Durant el termini de preinscripció 
per al curs actual no hi va haver 
prou sol·licituds per posar en fun-
cionament el servei, però al llarg 
d’aquests darrers mesos s’ha de-
tectat més demanda de famílies 
que volen portar els seus fi lls a 
l’equipament de Can Cuiàs. “De 
la mateixa manera que ho vam 
fer a l’EBM Can Casamada el 
passat mes de novembre, obri-
rem aquesta aula a Can Cuiàs 
perquè va ser el compromís ad-
quirit amb les famílies a principi 
de curs”, ha manifestat la regido-
ra d’Educació, la socialista Ana 
Rivas | SA
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La Plataforma Genefa organitza 
el 14 de març al Teatre Municipal 
un concert benèfi c per recollir 
fons que es destinaran a la inves·
tigació per a la cura de l’Atàxia 
de Friedreich. Es tracta d’una 
malaltia minoritària neurode·
generativa que afecta 2 de cada 
50.000 persones i que provoca en 
els afectats una pèrdua progressi·
va de l’equilibri i descoordinació 
dels moviments, entre d’altres. 

Objectiu. Segons la Plataforma 
Genefa, actualment existeix la 
possibilitat científi ca de curar 
l’afecció, però les retallades en 
sanitat han fet que s’aturin els 
estudis que estaven en marxa. 
Per aquest motiu, 42 famílies 
d’arreu de l’Estat espanyol, entre 
les quals hi ha una de Montcada 

i Reixac, s’han constituït com a 
plataforma per reclamar que es 
reprenguin les investigacions i 
per recaptar diners amb aquest 
objectiu i ajudar les famílies i els 
afectats. 
Les persones interessades poden 
comprar l’entrada fent un ingrés 
al número de compte següent: 
ES34 0081 0383 8100 0112 
7120.  Cal indicar a la casella 
de concepte l’entrada ‘concert 
benèfi c Genefa’ seguit del nom i 
el nombre d’entrades adquirides. 
El preu dels tiquets són 10 euros. 
El concert comptarà amb l’actua·
ció de diversos artistes i grups 
com EbonyVoice, El Chalu Ed·
manuel, Ana Padial, Anna Luna 
Lucas, Johnny Branchizio, Lydia 
Ruiz, Maria Boira, Red Domino, 
Durano Ofi cial, Gerard Taula i 
l’escola de ball Eva Nieto. Dolors Fernández, Carles de 

la Cruz, Carme Salas, Jaume 
Aregall, Magda Salat i Mariona 
Bosch són els sis components 
de l’equip ‘Va per a tu’ que, per 
quarta vegada consecutiva, par·
ticiparan a la Trailwalker, que 
tindrà lloc el 18 i 19 d’abril. Es 
tracta d’un repte solidari·esportiu 
que consisteix a recórrer 100 qui·
lòmetres a peu –entre Olot i Sant 
Feliu de Guíxols– en un màxim 
de 32 hores. 
Per participar en la iniciativa, 
organitzada per l’ong Intermón 
Oxfam, cada equip ha d’aportar 
1.500 euros d’inscripció, que es 

destinen a projectes a països en 
vies desenvolupament. 

Novetat. “Enguany lliurarem 
part de la recaptació excedent  a 
Càritas Montcada”, va dir Are·
gall. L’equip presentarà el 2 de fe·
brer a la Casa de la Vila (19.30h) 
tot els actes previstos per recollir 
els diners amb una xerrada sota 
el títol ‘Pobreses d’allà, pobreses 
d’aquí, pobreses!’, que comptarà 
amb la intervenció del director 
d’Intermón a Catalunya, Fran·
cesc Mateu, i un representant de 
Càritas Montcada, José Antonio 
Martín. D’altra banda, el conjunt 
local farà un sopar solidari el 21 

de març, a les 21h, a La Unió de 
Mas Rampinyo. Els tiquets cos·
ten 15 euros. A més, ‘Va per a tu’ 
organitza l’11 d’abril una camina·
da matinal fi ns al Puig Castellar 
i Sant Jeroni de la Murtra, a la 
Serralada de Marina. La sortida 
serà a les 8.30h des de la plaça 
Lluís Companys.  La inscripció 
val 8 euros i inclou l’esmorzar de 
pa amb tomàquet i embotits. Els 
llocs d’inscripció per a les dues 
activitats són la joieria Mollet 
(Rocamora, 9), la botiga Vilarra·
sa Homes (Major, 69), la Gesto·
ria Arjalaguer (Bogatell, 21) i el 
web www.runedia.com (només per 
a la caminada).

L’equip ‘Va per a tu’ destinarà una part de la recaptació excedent per a la inscripció a la Trailwalker a l’entitat Càritas Montcada
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‘va per a tu’ destinarà una part de 
la recaptació a càritas montcada
L’equip presentarà el dia 2 les propostes per recollir els diners per a la inscripció 

Sílvia Alquézar | Redacció  
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concert solidari en favor 
dels malalts d’atàxia

plataforMa genefa

L’esdeveniment tindrà lloc el 14 de març al Teatre Municipal

Sílvia Alquézar | Redacció

Afectats de la malaltia Atàxia de Freidreich en una festa organitzada per la Plataforma Genefa

Aquest és el missatge que els 
ponents Carlos Sánchez-Valver-
de –a la foto– i Xavier Amat, de 
la Fundació Internacional Olof 
Palme, van transmetre a les xer-
rades que van fer el 21 i el 26 
de gener respectivament a les 
biblio teques de Montcada en el 
marc del cicle sobre com cons-
truir un món més solidari, orga-
nitzat per la Regidoria de Coope-
ració de l’Ajuntament. El primer va parlar de les conseqüències  de 
la pobresa i la violació dels drets humans i el segon, de les fi nances 
ètiques com una forma individual de canviar la realitat. El programa 
es completarà el 4 de febrer amb un taller amb el títol ‘Què t’hi 
jugues? Coneguem els drets dels infants jugant’ adreçat a nens i 
nenes de 7 a 11 anys | SA

> Un món més solidari és possible
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anuncis gratuïts Tel. 935 726 474   ae: som@laveu.cat

Oferta laboral. Nueva empresa de pu-
blicidad y venta directa precisa comercial 
con vehículo propio. Sueldo fi jo de 900 
euros+altas comisiones. Tel. 600 150 478.
lloguer. Pàrquing a Mas Rampinyo (av. 
Catalunya). Preu: 35 euros. Tel. 655 520 
401. 
en venda. Casa al Pla d’en Coll. Tres ha-
bitacions i golfes amb parquet. Bany amb 

jacuzzi. Preu: 335.000 euros. S’estudiaran 
ofertes. Tel. 650 921 144.
classes. Professor interí llicenciat en CC 
Químiques dóna classes de Física, Química 
i Matemàtiques a tots els nivells. Tel. 687 
826 761. homeomorfa@yahoo.es”
en venta. Párking de 18 m2. y trastero de 
12 m2. zona Ayuntamiento-correos. Tel. 
627 590 706.
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vietNam vist per 
14 FOtÒGraFs catalaNs

DEL 2 AL 28 DE FEBRER
BIBLIOTECA ELISENDA

30 l divendres
Hora del conte. ‘Petita momo’, a càrrec 
de Lídia Clua (a partir de 4 anys). Hora: 
18h. Lloc: Biblioteca de Can Sant Joan.

Xerrada. ‘Montcada, esquitxada per la 
corrupció’, amb Carles Quílez, perio-
dista; Isidre Soler, de Sabadell lliure de 
corrupció, i Lídia Molano,  de la CUP 
Montcada. 

31 l dissabte
Presentació. De l’alcaldable de CiU, 
Joan Carles Paredes i passi del docu-
mental ‘Passat, present i futur de CDC’. 
Hora: 18h. Lloc: Teatre Municipal.

Teatre. ‘Brujas’, de la companyia Lolita 
Corina. Hora: 21h. Lloc: Auditori Mu-
nicipal. Preu: 8 euros anticipada i 10 a 
taquilla.

2 l dilluns
Presentació. De l’equip montcadenc 
participant a la Trailwalker 2015 d’Ox-
fam-Intermón, amb la presència de 
Francesc Mateu, director de l’ong a Ca-
talunya, i José Antonio Martín, de Càri-
tas Montcada. Hora: 19.30h. Lloc: Sala 
Institucional de la Casa de la Vila.

Exposició. ‘Vietnam vist per 14 fotògrafs 
catalans’. Lloc: Sala d’exposicions de la 
Biblioteca Elisenda de Montcada.

3 l dimarts
Inauguració. Exposició col·lectiva de 
pintura del Casal de Gent Gran de Mont-
cada i Reixac.  Hora: 19.30h. Lloc: Casa 
de la Vila. 

6 l divendres
Presentació. De l’alcaldable d’ERC, Jor-
di Sánchez, amb el president d’ERC, 
Oriol Jonqueras. Hora: 20h. Lloc: Audi-
tori Municipal. 

Concert. Presentació del disc ‘Perifèria’ 
del grup del mateix nom. Hora: 22h. 
Lloc: Kursaal. Preu: 5 euros.

7 l dissabte
Presentació. Del web ‘Cycle of ideas’. 
Hora: 18h. Lloc: Auditori Municipal.  

8 l diumenge
Teatre. ‘Volta de roda’, de la Cia. 
Chapertons.  Hora: 12h. Lloc: Teatre 
Municipal. 

Visita. Del mestre de cerimònies del Rei 
Carnestoltes i el seu sèquit, a càrrec de 
l’Aula de Teatre de Montcada i Reixac. 
Hora: 13h. Lloc: Teatre Municipal. 

Teatre. ‘La plaza del diamante’, amb 
Lolita Flores. Hora: 19h. Lloc: Teatre 
Municipal. 

10 l dimarts
Taller. ‘Disfressa la teva sardina’, adreçat 
a nens a partir de 3 anys. Hora: 18h. 
Lloc: Biblioteca Elisenda de Montcada.

Inauguració. De l’exposició de pintura 
de Jaime Moroldo. Hora: 19.30h. Lloc: 
Auditori Municipal.

11 l dimecres
Taller. De maquillatge ‘Batukate’ i cerca-
vila amb el grup de batucada Rithm’n’ 
Moyo. Hora: 17.30h. Lloc: Centre Cívic 
la Ribera.

12 l dijous
Inauguració. Del Carnaval amb l’arriba-
da del Rei Carnestoltes i les actuacions 
de Zebrass Canya i Xarop de Canya. 
Hora: 17.15h. Lloc: c. Bogatell.

tel. 935 651 122  |  de dilluns a divendres: 9 a 15h i 17 a 21h. dissabte: 10 a 14h

sala 
principal

eXpOsiciÓ
PiNTura
Casal de gent gran 
de Montcada
3 de febrer, 19.30h

tel. 935 751 289  |  de dimarts a dissabte: 17 a 21h.  diumenge: 11 a 14h

7 DE FEBRER
AUDITORI MUNICIPAL, 18h

Ajuntament 935 726 474
Ambulàncies 061
Atenció ciutadana 010
Sanitat Respon 902 111 444
Mossos d’Esquadra 088-112
Policia Local 092
Policia Nacional 935 642 450
Taxis 936 917 600Te
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tel. 934 451 888  |  de dilluns a divendres: 8 a 22h

cONcert
PEriFÈria 
6 de febrer, 22h
Sala Joan dalmau

preseNtaciÓ Del WeB 
‘cYcle OF iDeas’

J.Vila C.Pardo C.Pardo

teatre
bruJaS
de la Cia. lolita Corina
31 de gener, 21h

eXpOsiciÓ
MOMENTS dEl 
CarNaVal
Fins al 20 de febrer
Sala Sebastià Heredia

eXpOsiciÓ
JaiME MOrOldO
10 de febrer, 19.30h
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Incivisme creixent
Un grup de veïns, veïnes i comer-
ciants de Pla d’en Coll ens trobem 
en la següent situació. La brutícia del 
barri causada pels excrements de 
gossos ha estat una constant al barri 
durant els darrers anys, amb zones 
convertides en “pipi-can” sense cap 
control (com per exemple els voltants 
del Poliesportiu Miquel Poblet), però 
des de fa uns mesos ha arribat a ni-
vells intolerables. Hi ha caques a tots 
els carrers, i s’hi passen dies. 
El problema té que veure amb els pro-
pietaris/es de gossos, que en general 
mostren un incivisme creixent, i amb 
l’Ajuntament, que no fa efectiva ni la 
penalització d’aquestes conductes 
ni la neteja adequada. El resultat el 
patim moltes persones i molta canalla 
del barri, tractant-se d’un problema 
de salut pública.
Malgrat diverses queixes des de les 
escoles i a nivell particular (trucades 
per telèfon a la Policia Local, instàn-
cies a l’Ajuntament i peticions diver-
ses), no s’ha obtingut cap resposta. 
Per tot això hem iniciat una campa-

nya de recollida de signatures amb la 
qual demanem que des dels departa-
ments implicats (Via Pública, Servei 
de Neteja, Policia Local, Salut Pública 
i tots els escaients) es promoguin ac-
tuacions per solucionar aquest pro-
blema, tant de sensibilització com de 
penalització i de neteja, i que se’ns 
informi i se’ns doni una resposta.

Noemí Canelles
Pla d’en Coll

Montcada Aqua
No és cap novetat i ja va sortir a La 
Veu 449 una queixa pel mal funcio-
nament de Montcada Aqua. Des de 
la seva inauguració l’any 2004 el 
preu de l’abonament individual ha 
pujat un 80%, dels 20.50 als 38.65 
euros actuals. No és massa habitual, 
trobar instal·lacions esportives públi-
ques a aquests preus, són més propis 
de grans cadenes privades. El servei 
que s’ofereix i la gestió que es fa no 
s’assemblen en res a la forma com 
s’hauria de gestionar un espai i un 
servei públic; la deixadesa del govern 
municipal ha permès arribar a aquest 

extrem: Zero control, molta conni-
vència. El servei només s’avalua amb 
criteris empresarials molt allunyats 
dels criteris de servei públic: neteja, 
manteniment, classes... Els treballa-
dors, una peça clau, són explotats i 
maltractats sistemàticament tant la-
boralment com salarialment. No és 
cap novetat en el mercat laboral que 
es donin aquestes condicions, però sí 
que es produeixin en un servei sub-
contractat per l’Ajuntament.

g. g. 
Terra Nostra

Agradecimiento 
Quisiera a través de estas líneas agra-
decer la labor que Montse, una de 
las personas encargadas de la OMIC 
(Oficina Municipal al Consumidor) de 
Montcada i Reixac, por su atención, 
interés y buen hacer en la defensa de 
mis derechos como consumidor, ante 
el secuestro de mi línea de móvil por 
parte de Orange y la posterior gestión 
para volver a mi proveedor de telefo-
nía, todo ello con una gran empatía 
y profesionalidad que debería ser 

modelo para todas aquellas personas 
que se dedican a velar por los intere-
ses de sus conciudadanos. Muchas 
gracias Montse por todo.

Enrique Camba 
Mas Duran

Eleccions municipals 
Vet aquí que en els propers dies es 
posaran en marxa arreu de Catalunya 
un continu d’actes i campanyes cara 
a les eleccions municipals i, per tant, 
milers i milions d’euros es posaran 
al “mercat”. En aquest sentit des de 
l’MCC considerem important i signi-
ficatiu que les despeses que facin 
els partits (contractacions, caterings, 
campanyes, lloguer d’espais, etc) i 
que puguin afectar a empreses, co-
merços i serveis, es contractin, en la 
mesura del possible, a empreses de 
Montcada. Considerem que és una 
manera clara de demostrar l’interès, 
la convicció i la implicació dels partits 
i dels seus candidats en fer poble i 
incentivar l’economía local.

Junta MCC 
Montcada

La bústia del lector
laveu.cat/latevaveu
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>Editorial
cas mercuri
Ben aviat el judici de la peça 
cinquena del cas Mercuri que-
darà vist per a sentència. Més 
de dos anys després de la im-
putació de l’alcaldessa i la seva 
posterior acusació per pre-
sumpta prevaricació, el TSJC 
resoldrà si hi ha o no delicte en 
relació amb la presumpta con-
tractació a dit de l’exdirectora 
de l’Àrea Territorial. La situa-
ció no és agradable per a nin-
gú, començant per l’afectada, 
seguint pel seu partit (PSC), i 
per la resta de grups del Ple, 
especialment els de l’oposició 
que van fer tot el possible per 
impedir que Pérez segués a la 
banqueta com a màxima auto-
ritat del municipi.
L’alcaldessa ha declarat i ho 
ha fet en companyia d’uns 
col·legues de partit amb els 
quals avui dia no creua parau-
la. Malgrat la demanda de la 
defensa al tribunal perquè no 
tingui en compte el contingut 
de les escoltes, és difícil que 
Pérez perdoni i oblidi els greu-
ges que hi contenen. 

La propera edició de 
‘La Veu’, el 13 de febrer
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Opinions dels grups polítics amb representació al Ple

M. Carmen Porro, portaveu del PSC Joan Carles Paredes, portaveu de CiU

Eva García, portaveu del PPC

Josep M. González, portaveu d’ICV-EUiA

Carmen Romero, portaveu de C’s Marta Aguilar, portaveu d’ERC

D’acord amb el Reglament d’ús de Mitjans d’Informació per als portaveus municipals, cada grup disposa d’aquest espai mensual per referir-se a la seva activitat en la corporació i en el municipi i a assumptes d’interès públic municipal. 
Correspon als edils elaborar l’escrit i assumir la responsabilitat del seu contingut, amb total indemnitat de l’Ajuntament i de la gerència i la direcció del mitjà. Les intervencions hauran de basar-se en el respecte mutu, s’evitarà la confron-
tació personal i caldrà mantenir unes normes bàsiques de conducta i de cortesia pública. En cap cas es podran destinar els espais reservats a propaganda electoral o a la petició del vot. 

Depèn de nosaltres
Avui m´estreno en el meu primer escrit com a portaveu al 
periòdic de La Veu i voldria aprofi tar aquest espai per fer-
vos arribar idees, pensaments, propostes i realitats entorn 
del nostre poble. Avui però, per ser el primer escrit vull 
agrair al Joan Maresma tota la feina feta tots aquests anys 
al capdavant del Grup Municipal de CiU, i vull agrair també 
a tots els meus companys i ciutadans que heu confi at en 
mi per liderar aquest nou i engrescador projecte conver-
gent. 
Jo sóc un enamorat de parlar de la ciutat i de les seves per-
sones, de les coses grans que afecten la ciutat i de les co-
ses petites de la nostra gent. I sóc un ferm defensor que les 
coses si les fem junts, tots plegats, tenen molta més força. 
Perquè la ciutat no es construeix sols des de l´Ajuntament, 
la nostra ciutat es construeix amb la contribució de tot-
hom, tu ets peça essencial. I així ho em d´entendre, i en 
aquest sentit hem de prioritzar la recuperació econòmica 
de la ciutat i la creació de nous llocs de treball, recuperant 
condicions que hem perdut, com també la participació in-
dividual dels ciutadans enfortint alhora la cohesió social i 
la qualitat de vida de Montcada començant pel fantàstic 
entorn natural que té el nostre municipi.
La història de la nostra ciutat s´ha forjat amb l´esforç de 
molts ciutadans, de moltes dones i homes, joves i gent gran 
que han cregut en la seva Montcada i d´aquesta forma la 
nostra ciutat s´ha fet gran, ha crescut en tots els aspectes 
i és ara que ens toca a nosaltres continuar construint una 
Montcada molt millor, plena d´orgull i estima.
Em trobaràs per Montcada…!!

Hem d´anar encara molt més lluny
Volem expressar, a tots els veïns i veïnes, els nostres millors 
desitjos per aquest 2015 que comença. Desitgem que millori 
l’accés al Treball i les seves condicions, que la Política Social 
sigui prioritària i no l’objectiu de les retallades, la Salut es una 
condició bàsica del benestar i de qualitat de vida, que l’Educa-
ció tingui com objectiu reduir les desigualtats i canviar el model 
productiu, que hi així Habitatge per tothom “cap persona sense 
habitatge i cap habitatge sense persones”, situar la Cultura al 
mig de l’acció social inclusiva ”nous públics i nous agents ac-
tius”, posar l’Esport al servei d’una educació igualitària “que 
contempli la diversitat de gènere i de cultures, i l’atenció a les 
persones amb necessitats específi ques”, que millorin les con-
dicions Ambientals “Soterrament Total, tancament de la Lafarge 
i un Ecoparc efi cient i que no generi problemes a la població”, 
etc.
Des de l’ajuntament cal ser més propers a la ciutadania, més 
àgils i més ràpids a donar solucions als nous reptes socials. Cal 
establir canals reals de Participació Ciutadana, fi ns i tot en la 
presa de decisions. La desconfi ança i desafecció de la ciutada-
nia cap a la política també afecta en l’àmbit local. La greu crisis 
que patim no ha fet més que accentuar aquests sentiments, i 
els casos de corrupció descoberts no han fet més que alimen-
tar-los. És per això que reivindiquem la participació ciutadana i 
la millora de la qualitat democràtica per dues raons. En primer 
lloc perquè volem per Montcada una ciutadania activa i com-
promesa amb els afers públics, que conformi una societat més 
crítica, responsable, autònoma i, en defi nitiva més lliure. I en 
segon lloc perquè representa un factor essencial per el progrés 
social i econòmic de la ciutat. Ànim, que “Sí, se puede”.

Sí se puede

Empieza un nuevo año en el que este mes de enero todos los tra-
bajadores podrán ver en sus nóminas cómo el Gobierno de España 
ha reducido los impuestos. Y ¿cómo se ha llevado a cabo? Pues 
entre todos hemos conseguido grandes cosas. Volvemos a ser un 
país en que el que se puede confi ar. El PP bajamos los impuestos 
para reactivar la economía: el IRPF baja un 12,5% de media para 
20 millones de contribuyentes.  Volvemos a crear  empleo: en un 
año hay 400.000 afi liados más a la Seguridad Social. Reforma-
mos la administración: con un ahorro de 18.187 millones, gracias 
a la reforma de las administraciones públicas. Trabajamos por la 
regeneración democrática: hemos incluido en la agenda reformis-
ta un plan de 70 medidas sin precedentes por la regeneración 
democrática. Apostamos por la igualdad: es el que más recursos 
ha destinado para erradicar la violencia de género. Mantenemos el 
Estado de Bienestar: los pensionistas recuperan el poder adquisiti-
vo. Garantizamos la seguridad ante los nuevos desafíos, porque la 
seguridad es el sustrato sobre el que se rige nuestro bienestar. El 
reto ahora es que el crecimiento llegue a todos. El crecimiento que 
hemos logrado entre todos permitirá avanzar en la reforma fi scal 
para bajar más los impuestos. Aún quedan muchas necesidades 
sociales que atender y para lo que hay apuntalar la creación de em-
pleo: la mejor política social. Contamos con un equipo preparado 
y un gran proyecto de país. Gracias al esfuerzo de todos, 2015 va 
a ser mejor que 2014 para el crecimiento económico de España. 
Mientras los gobiernos responsables, como el del PP, trabajan por 
el bienestar de los ciudadanos, gobiernos irresponsables trabajan 
por romper España o no trabajan, como el gobierno municipal. El 
PP seguiremos haciendo las reformas necesarias, porque queda 
mucho por hacer pero vamos en la buena línea.

Queda mucho por hacer 
Habrán ustedes notado que se acercan las elecciones y a buen 
seguro que se han percatado de ello porque habrán visto como el 
equipo de gobierno (PSC-CiU) se pasean por la calle haciéndose 
fotos a diestro y siniestro de todos sus logros que oigan, milagro-
samente se agolpan todos juntos al fi nalizar los cuatro años de 
legislatura y con la proximidad de las elecciones del próximo 24 de 
mayo. Esta es su forma de hacer política, así entienden ellos ser 
servidores públicos, se lo reconozco me produce mucha vergüen-
za ajena esta actitud. Me comprometí cuando di el paso de entrar 
en política que lo hacía para llevar a cabo una forma distinta de 
hacer política y tengo claro que cuatro años después hay muchas 
cosas que cambiar en Montcada i Reixac y una de ellas desde 
luego es abrir las puertas del ayuntamiento de par en par, que 
sea la casa de todos los ciudadanos, y que el equipo de gobierno 
sea de verdadero servicio a los que nos pagan el sueldo, ustedes.
Montcada i Reixac necesita un cambio, el bipartito formado por 
convergentes y socialistas esta agotado, esa forma antigua de ha-
cer política debe dar paso a ideas nuevas y gente nueva sin más 
hipoteca que su compromiso con los ciudadanos. En C´s estamos 
convencidos que el próximo 24 de mayo hay partido y nosotros 
vamos a salir a ganarlo, con humildad pero con ambición, hace 
cuatro años dijimos que llegábamos a la ciudad para quedarnos y 
hoy decimos que tenemos proyecto, ilusión y las manos limpias y 
sin ataduras, ha llegado el momento de los ciudadanos, ha llegado 
el momento de recuperar la ilusión por la política, con mayúsculas 
y lo vamos a hacer escuchando a las personas y sus problemas 
más cotidianos por encima de obras faraónicas que en nada o 
poco ayudan a un día a día mejor para los ciudadanos. Montcada i 
Reixac necesita un cambio, contamos con tu ayuda para ello.

Montcada necesita un cambio
A l’article de portaveu del gener del 2012, inici d’aquest mandat 
deia: “En polí tica no hi ha res pitjor que poder dir... Jo tenia raó . 
Malauradament, aquests darrers anys Esquerra s’ha anat avanç ant 
als esdeveniments econò mics de la nostra ciutat i la situació  pinta 
molt negra. Crisi a banda, el graví ssim problema econò mic que 
patirà  en breu el nostre Ajuntament l’ha provocat el govern soci-
alista i convergent, que ha fet ulls clucs a la realitat de la nostra 
ciutat, que ha dilapidat diners en lloc d’invertir-los en futur i que, en 
anys de vaques grasses, no ha fet front a les obligacions pendents 
ni les ha sabut gestionar a favor de Montcada i Reixac arribant a 
consensos amb els implicats. I avui, això  ens passarà  factura. En 
aquests darrers 12 anys... s’han dedicat a vendre grandeses alho-
ra que amagaven sota l’estora obligacions de demandes legí times. 
S’han dedicat a anar donant llargues a sentè ncies judicials sense 
preveure’n el desenllaç  ni les conseqü è ncies que aquestes podri-
en comportar. Estem parlant no nomé s del cas Amador Vinyals hi 
ha pendent en darrera instà ncia i davant la justí cia un deute de 5 
milions d’euros; l’informe de l’interventor de l’Ajuntament sobre els 
expedients d’expropiació  en curs parla de 14.653.098,65 euros... 
La Veu es fa ressò  d’una notí cia que diu: “El govern local (PSC i 
CiU) demana a l’oposició  que no faci alarmisme amb el deute de 
l’Ajuntament”. I jo el que demanaria al govern del nostre municipi 
é s que no amagui una vegada mé s el cap sota l’ala i que es posi 
a treballar”. 
Malauradament. pràcticament tancant aquest mandat, aquest és 
el tema més candent que te l’Ajuntament sobre la taula i aquesta 
dilatació en el temps ha costat a Montcada a part de 15.000.000 
de les expropiacions, més de 200.000 euros en advocats i més 
de 3.000.000 d’interessos que encara no s’han contemplat.

Immobilisme, deixadesa i mala gestió

Durant aquest mandat hem tingut poca fortuna amb les inversi-
ons de la Generalitat i de l’Estat. Tot i això, continuem obstinats 
a l’hora d’exigir el que és just i necessari per Montcada i Reixac. 
Ens referim a l’IES Montserrat Miró, l’Hospital Ernest Lluch, la 
reobertura de les Urgències 24 hores i l’etern clam pel soter-
rament. Malauradament, aquestes reivindicacions continuen 
vigents de cara a l’any que ve. 
Per sort, també hi ha coses que depenen directament de no-
saltres. Aquest 2015 continuarem treballant per mantenir el 
patrimoni, promoure la vida social i la millora de la qualitat de 
vida. Per exemple, amb reparacions urgents a la Torre Bombita; 
el projectes de la antiga Cerveseria i la nova seu per a la Policia 
Local; les escales mecàniques de la Muntanyeta de Can Sant 
Joan; la connexió dels carrers de Barberà i de Medinacelli; l’as-
faltat de carrers pràcticament a tots els barris; i la construcció 
d’una nova rotonda a la carretera de la Roca i altra a la carretera 
de Ripollet amb el suport de la Diputació. Són només una tria. 
Individualment, són petiteses. És veritat. Tanmateix, el pressu-
post municipal per aquestes iniciatives s’acosta als tres milions 
d’euros. Tampoc podem oblidar el Parc Fluvial ni el Rec Comtal. 
Ep, i en plena crisi! 
Ens hem hagut d’estrènyer el cinturó, sí. Tot i això, els socialis-
tes hem fet, pel cap baix, dues coses ben fetes. D’una banda, 
una gestió prudent, sense estirar més el braç que la màniga. I, 
per l’altra, localitzar i aprofi tar totes les subvencions. Això ens 
dóna marge per continuar fent coses. Gràcies a l’esforç dels 
veïns i veïnes, i també gràcies al capteniment del govern per 
estar al seu costat, Montcada i Reixac pot encarar el 2015 amb 
empenta. Montcada funciona!
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carNaval 2015
El Rei Carnestoltes inaugurarà 
la festa el 12 de febrer

Ja es pot escoltar a les principals 
plataformes digitals el segon tre·
ball discogràfic del músic mont·
cadenc Toni Sánchez, titulat ‘Ni 
libre ni ocupado’, que firma amb 
el nou nom artístic de Taxi Love. 
Sánchez, de 31 anys, es va do·
nar a conèixer al 2012 amb el 
disc ‘Made in Taxi’ com a Yon·
ki Love. “La paraula yonki no 
acabava d’agradar en alguns 
sectors i hem preferit canviar-
la”, ha explicat el músic.

Evolució. Els seus seguidors des·
cobriran unes composicions amb 
més sonoritats del pop que el 
disc anterior,  tot i mantenir els 

ritmes de hip hop i el flamenc, 
característics del primer disc. 
A pesar d’haver deixat enrera 
l’etiqueta d’‘enganxat a l’amor’, 
aquesta continua sent la temàtica 
principal de la majoria de temes 
del seu segon treball  (‘Tatuajes 
de colores’, ‘Lamento’, ‘La trenza 
de tu pelo’ o ‘Por momentos’). 
“No és una cosa premeditada, 
em surten així”, explica l’autor. 
També hi ha al·lusions a l’amistat 
com ‘Australia’, una cançó inspi·
rada en una conversa per watsap 
amb Sonny –exbaixista de Yonki 
Love–, un amic que està vivint en 
aquest continent. En una vessant 
més humorística destaca ‘Como 
huele mi balcón’, sobre un per·

sonatge bohemi que es busca la 
vida com pot a la gran ciutat. El 
tema ‘A la playa’ està dedicada a 
les dones que pateixen maltracta·
ments “perquè siguin valentes 
i posin fi a la seva situació”, 
explica Sánchez, que ha compo·
sat les lletres i les melodies  de les 
cançons a les estones lliures amb 
el taxi i a casa. 
Per a aquest projecte, produït 
per Abel Jazz, l’artista ha tornat 
a comptar amb alguns del seus 
antics col·laboradors com Javi 
Navarro, a la guitarra flamenca, 
Julio Carbonell, al saxo, i Edu 
Fernández, a la preproducció, a 
més d’algunes veus femenines 
com la de Maria Boira. El disc 

es pot adquirir al web oficial de 
Taxi Love i, a nivell local, hi ha 
tres punts de venda: Electrodo·
mèstics Carretero, Sada Sport 
Bar i el Frankfurt El Petit. El pri·
mer concert de presentació tindrà 

lloc el 7 de març a la Sala Acmé 
de Cerdanyola. El músic està ro·
dant un videoclip del tema ‘Por 
momentos’, que dirigeix Rubén 
Vílchez i que s’estrenarà a mitjan 
de febrer.

Laura Grau | Redacció

toni sánchez publica el seu segon 
treball titulat ‘Ni libre ni ocupado’
El músic inicia una nova etapa professional com a Taxi Love amb un estil més pop

novetats discogràfiqUes
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Les ganes de jugar i experimen·
tar sense cap prejudici musical 
és la premisa creativa del grup 
montcadenc Perifèria, que acaba 
d’autoeditar el seu primer disc 
mitjançant el sistema de micro·
mecenatge. ‘Perifèria’, títol del 
treball, està format per vuit temes 
instrumentals amb influències del 
postrock, la música minimalista, 
el jazz fusió i la música contem·
porània. El grup l’integren Rafael 

Cañete, compositor, productor i 
guitarres; Marina Riera, a la flau·
ta travessera; Bernat Pi, al piano i 
al teclat, i Mateo Cirer, a la bate·
ria i les percussions. 

Art sonor. El disc també compta 
amb un baix, un contrabaix, una 
trompeta i un Cristall Baschet, un 
peculiar instrument acústic provi·
nent del taller d’escultura sonora 
de la Universitat de Barcelona. 
“Està fet de vidre fregat am-

plificat amb una planxa metàl-
lica i respon a la nostra filosofia 
d’experimentar amb sonoritats 
noves”, explica Cañete. El grup 
presentarà el treball el 6 de febrer 
al Kursaal (22h) en la que serà 
la seva segona actuació en direc·
te –la primera va ser al darrer 
Montcadasons de la Regidoria de 
Cultura i Patrimoni, on ja va pre·
sentar alguns dels temes del disc, 
que es pot comprar el dia del con·
cert o mitjançant el seu web.D’esquerra a dreta, Bernat Pi, Mateo Cirer, Marina Riera i Rafael Cañete al seu local d’assaig

Laura Grau | Redacció

Toni Sánchez, al seu taxi, amb un exemplar del seu segon treball discogràfic ‘Ni libre ni ocupado’
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el grup perifèria presentarà el seu 
disc debut el 6 de febrer al Kursaal
Experimentar amb diferents sonoritats i instruments és la filosofia d’aquest quartet
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Els qui vulguin participar al 24è concurs de punts de llibre de l’Ajun-
tament de Montcada ‘Guanya’t un punt’ poden presentar els seus tre-
balls a les biblioteques municipals (l’Elisenda i la de Can Sant Joan), 
del 2 al 27 de febrer. Els dissenys premiats, dos per cadascuna de les 
cinc categories d’edat, seran impresos com a punts de llibre comme-
moratius de la Diada de Sant Jordi 2015. Tots els treballs participants 
seran exposats a la biblioteca Elisenda a partir del 21 d’abril | Lg
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L’Auditori Municipal acollirà el 31 de gener l’espectacle ‘Brujas’, de 
la companyia Lolita Corina (21h). L’obra explora les fronteres entre el 
teatre còmic i el clown i submergeix l’espectador de manera divertida 
en el món paranormal. El punt de partida és la mort accidental d’un 
home. La seva vídua, desconsolada, provarà de contactar amb el seu 
marit difunt mitjançant els serveis de Lula, una bruixa visionària que 
serà l’encarregada d’endinsar-la en el món sobrenatural. L’entrada an-
ticipada costa 8 euros i a taquilla, 10 | Lg

> la cia. lolita corina representarà ‘Brujas’

> Nova edició del concurs de punts de llibre

> cinema infantil en català a preu reduït
Del 14 de febrer al 8 de març els Cinemes El Punt de Cerdanyola projec-
taran a preu reduït un cicle de 4 pel·lícules infantils en català els dissabtes 
a les 16 h i els diumenges a les 12 h. L’Ajuntament de Montcada farà 
difusió entre les escoles de la iniciativa, que compta amb la col·laboració 
del Consorci per a la Normalització Lingüística | LR
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La companyia Chapertons actuarà al Teatre Municipal el 8 de febrer 
amb l’espectacle ‘Volta de roda’ destinat al públic familiar (12h). Mit-
jançant l’ús de les càmeres dels pneumàtics, els tres actors de la com-
panyia fan un viatge pel planeta sense moure’s del seu taller mecànic. 
El grup, especialitzat en el teatre còmic d’humor visual sense text, té 
una dilatada carrera artística, que inclou actuacions arreu del món i 
l’obtenció de diversos premis europeus | LR

> els chapertons actuaran al teatre municipal
Dotze museus municipals del 
Vallès Occidental inclosos a la 
Xarxa de Museus Locals de la 
Diputació –els de Montcada, Cer·
danyola, Sant Cugat, Sabadell, 
Ripollet, Castellbisbal, Terrassa i 
Rubí– han creat el ‘Passaport de 
Museus’, una iniciativa que pretén 
fomentar l’intercanvi d’usuaris i 
el turisme de proximitat. La pre·

sentació, que va tenir lloc el 23 de 
gener al Museu de Ca n’Olivé de 
Cerdanyola, va comptar amb la 
presència del regidor de Cultura i 
Patrimoni, Daniel Moly (CiU), i 
la directora del Museu, Mercedes 
Durán. “La història de la co-
marca és el resultat de la suma 
de les històeries locals”, ha indi·
cat Moly. Aquest passaport ja es 
pot obtenir al Museu Municipal 

i permet els usuaris benefi ciar·se 
de descomptes i regals. El docu·
ment només podrà tenir un segell 
de cada equipament i s’obtindrà 
el descompte corresponent una 
sola vegada, tot i que també se’n 
podran benefi ciar els familiars 
del titular. Un cop aconseguits els 
dotze segells, el titular obtindrà 
un premi, a més de participar en 
un sorteig d’una nit d’hotel.

Laura Grau | Redacció

iniciativa coMarcal

Neix el passaport de museus per 
promoure l’intercanvi d’usuaris
Montcada és un dels 12 municipis del Vallès Occidental que participa al programa

El regidor de Cultura i Patrimoni, Daniel Moly (CiU), durant la presentació del ‘Passaport de Museus del V.O’ feta el 23 de gener a Cerdanyola
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L’artista multidisciplinar italo-veneçolà, Jaime Moroldo, inaugura l’ex-
posició de pintura ‘Luz continua y perpetua’ el 10 de febrer a l’Auditori 
Municipal (19.30h). Una de les característiques de la seva obra pictòri-
ca és la profusió d’arrels de diferents formes i textures que apel·len a la 
mare terra. Moroldo, que resideix actualment a la Garriga (Barcelona), 
va guanyar dues mencions honorífi ques al Premi Nacional de Pintura 
Juan Ramón Masoliver a les edicions del 2007 i 2008 | Lg

> Jaime moroldo exposa a l’auditori municipal

A partir del 2 de febrer la sala d’exposicions de la biblioteca Elisenda 
de Montcada acull l’exposició ‘Vietnam vist per 14 fotògrafs’, resultat 
d’un viatge al sud d’aquest país realitzat per un grup de fotògrafs, entre 
els quals hi ha socis de l’Afotmir. Es tracta d’un recorregut de 1.700 
km, que comença a la bulliciosa Ho Chi Minh, segueix el curs del gran 
delta del riu Mekong  i recorre una part de la regió costanera banyada 
pel Mar del Sud de la Xina | Lg

> Una mostra de fotografi es retrata el vietnam 
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Fins al 20 de febrer es pot visitar 
al Kursaal la mostra ‘Moments de 
Carnaval’, d’Òscar Barcons i Pe·
dro García, membres de l’Agru·
pació Fotogràfica de Montcada i 
Reixac (Afotmir). Els fotògrafs 
han plasmat en imatges tot el 
que implica la participació com a 
comparsa en una rua de Carna·
val, centrant·se en la de l’Associ·
ació de Carnaval Endansa, en la 
qual participen els seus fills. Les 
fotografies retraten algunes de 

les disfresses més espectaculars 
que ha lluït el grup en les darre·
res rues de Carnaval de Mont·
cada i la seva participació a rues 
d’altres ciutats com Calella, Olot 
i Mollet. 
La mostra és el preludi de la festa 
de Carnaval 2015, que arrencarà 
el 12 de febrer amb l’arribada del 
rei Carnestoltes a l’Estació de 
Montcada·Manresa (17.15h). La 
Rua tindrà lloc el dia 14, amb la 
participació de 16 comparses i al 
voltant de 1.500 persones.

fotografia

Barcons i García exposen 
‘moments de carnaval’
La mostra és el preludi de la festa, que arrenca el dia 12

Laura Grau | Redacció

Òscar Barcons i Pedro García, durant la inauguració de l’exposició, que es pot veure al Kursaal
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La Sra Tomasa ha començat la 
seva tercera gira ‘No dejes que 
te lo cuenten Tour’ amb molt bo·
nes crítiques durant el seu pas el 
per l’Eurosonic Festival (Holan·
da), la fira musical més impor·
tant d’Europa, que els ha permès 
tancar una trentena de concerts 
aquest estiu a Holanda, França, 
Itàlia i Alemanya. El montcadenc 

Jordi Sanz, de 24 anys, és un 
dels components d’aquest combo 
de set músics creat fa tres anys 
que fusiona la música llatina i 
l’electrònica en el seu disc debut 
‘Corazón, bombo y son’ (2014). 
“Estem contents i il·lusionats 
del nostre pas pel festival per-
què ens obre un nou mercat a 
Europa”, ha dit Sanz. La Sra To·
masa segueix l’exitosa estela de 

La Pegatina, grup que ha jugat 
un paper important en els seus 
inicis. “Li estem molt agraïts al 
Rubén i als seus companys pel 
suport que ens han donat per 
donar el primer pas en el món 
de la música professional”, ha 
afegit Sanz. De fet, els dos grups 
comparteixen la mateixa agència 
de management, Sonde 3 Pro·
ducciones.

Laura Grau | Montcada

Música

la sra tomasa participa amb èxit 
a l’eurosonic Festival, a Holanda
Un dels set components de la banda és el montcadenc Jordi Sanz, de 24 anys

Jordi Sanz, amb la dessuadora grisa, és un dels set components de La Sra Tomasa, una banda que s’ha enlairat seguint les passes de La Pegatina
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L’esport montcadenc té vida més 
enllà dels seus clubs. Dos centres 
municipals d’educació secun·
dària, l’INS Montserrat Miró i 
l’INS La Ribera, han confeccio·
nat tres equips de futbol sala que 
disputen competicions escolars 
comarcals. L’AEE Montserrat 
Miró, que el curs passat també 
tenia tres equips masculins de 
futbol sala (infantil, cadet i juve·
nil), només ha pogut mantenir 
un juvenil femení que està fent 
un molt bon paper a la lliga que 
organitza el Consell Esportiu de 
Sabadell. Oriol Roig és el nou 
entrenador d’un conjunt que 
ocupa la segona posició amb un 
balanç de set victòries, un empat 
i una derrota i que ja està classi·
fi cat per disputar la lligueta fi nal 
per al títol. “L’objectiu és que 
les noies es diverteixin jugant 
i que hagi cohesió al grup. 
Anem partit a partit, i volem 
fer un bon paper a la segona 
fase”, diu Puig.

INS La Ribera. Ha creat un equip 
infantil mixt i un cadet masculí 
de futbol sala que juguen a la lli·
ga del Consell Esportiu del Va·
llès Occidental Sud (CEVOS). 
L’infantil està format per 8 juga·
dors i jugadores, tot i que tam·
bé es reforça en ocasions amb 
tres infantils que formen part 
del cadet. El seu entrenador és 

Cristian Montserrat, exrespon·
sable del desaparegut equip de 
bàsquet de La Ribera, que té 
clar l’objectiu de l’esport al món 
educatiu: “Els clubs tenen un 
sentit més competitiu i els en-
trenaments són més exigents. 
Aquí només volem que els nois 
s’ho passin bé perquè juguen 
al costat de companys de clas-
se”. D’altra banda, el cadet mas·
culí de La Ribera està integrat 
per una desena de jugadors que 
l’any passat estaven a l’infantil. 
“Si els jugadors volen i tenen 
l’actitud necessària, la meva 
intenció és continuar amb 
el procés de formació i que 
aquest grup acabi formant un 
juvenil”, diu el seu tècnic, Asier 
Yanguas. 

Rafa Jiménez | Montcada

El juvenil femení del Miró està fent una gran primera fase a la lliga del Consell de Sabadell
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Entre ambdós sumen tres equips (un femení, un mixt i un masculí) que juguen competicions escolars comarcals

coMpeticions escolars

l’iNs montserrat miró i l’iNs la ribera 
impulsen el futbol sala fora dels clubs

El Broncesval Montcada ha pun·
tuat a les últimes tres jornades i 
això l’ha permès sortir dels llocs 
de descens al grup 3r de Sego·
na B. Després de guanyar dos 
partits contra l’FS Pallejà (7·5) i 
l’Olímpic Floresta (7·2), l’equip 
de Javi Ruiz va sumar a la 17a 
jornada un valuós punt a la pis·
ta del CFS Esparreguera (5·5), 
un rival directe que ocupa la 
penúltima posició amb 7 punts 
menys. Els montcadencs van 
exhibir una gran capacitat de 
reacció ja que a manca de sis mi·
nuts per al fi nal perdien amb un 
5·3 que semblava defi nitiu. Xexi 
i Raúl van marcar els dos gols 
que li van donar l’empat fi nal. 
“Els nois han treballat molt 
per sumar els tres punts. Ha 
estat un d’aquests partits que 
pots guanyar o perdre, i que al 
fi nal acabes empatant. El més 
important és que hem tornat a 
sumar”, ha dit Javi Ruiz | RJ

el Broncesval 
encadena 
tres jornades 
puntuant

Gerard, en acció contra l’Ol. Floresta
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fUtBol sala

El conjunt cadet masculí de futbol sala de l’INS La Ribera que entrena Asier Yanguas L’infantil de La Ribera, en acció contra el Banús 

pàg. 21

FUtBOl
L’UE Sant Joan-Atlètic de 
José Manuel ‘Pinti’ s’apropa 
a la promoció d’ascens
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taMBÉ ha estat notÍcia....
 
El CD Montcada segueix ocupant l’última posició al grup 1r 
de Primera Catalana després de perdre el seus dos últims 
partits a casa contra l’UE La Jonquera (1-4) i l’UE Sants 
(1-2). D’altra banda, el sènior B del club verd és tercer al 
grup 8è de Quarta Catalana gràcies a dues victòries seguides 
a domicili contra el CF Montornès (1-7) i l’UD Lourdes (1-2).

El sènior de futbol sala de l’EF Montcada és desè al grup 2n 
de Primera Catalana després d’empatar contra l’AD Castell-
nou (6-6) i perdre a casa davant el CD Can Parellada (3-6).

L’AFS Bosc d’en Vilaró ha perdut els dos últims partits con-
tra l’AE Tiana B (2-8) i el M. Sant Andreu FS (2-4) i baixa a 
la vuitena posició del grup B de 1a Territorial de la FCFS.
 
El sènior B del CH La Salle va caure a l’última jornada contra 
l’HE Esplais (33-35) i és quart al grup B de 3a Catalana.

L’UE Sant Joan·Atlètic s’ha 
convertit en la revelació del 
grup 2n de 2n Catalana i s’ha 
situat a la tercera posició amb 
32 punts, a només un de la pro·
moció d’ascens. L’equip de José 
Manuel Martín ‘Pinti’ ha gua·
nyat set dels últims nou partits 
i encadena quatre victòries se·
guides, les últimes contra dos 
dels equips més forts del grup: 
la Unificación Llefià (2·1) i el 
CF Ripollet (2·0). Tot i viure el 
millor moment de la tempora·
da i veure la il·lusió de l’afició 
a l’últim partit a casa, ‘Pinti’ no 
vol que es desfermi l’eufòria: 
“Ho tinc clar des de principi 
de temporada. El primer ob-
jectiu és sumar els 45 punts 
que necessitem per assegurar-
nos la permanència. A partir 

d’aquell moment, i si conti-
nuem a la part alta, podrem 
somiar”, comenta el tècnic, qui 
reconeix que la marxa a meitat 
de temporada de jugadors tan 
decisius individualment com 

Johny i Miguelito va servir per 
cohesionar més el grup: “Hem 
guanyat en solidesa defensiva 
i, a més, ara tenim més sort 
a l’hora de materialitzar les 
ocasions de gol”. 

fUtBol. segona catalana

Ha guanyat set dels últims nou partits i encadena quatre victòries consecutives

Rafa Jiménez | Redacció

l’Ue sant Joan-atlètic es converteix 
en la revelació i puja al tercer lloc

Al seus 20 anys, és un dels referents de l’UD Santa María

“vull intentar tornar a fer 
el meu camí al futbol”

Joan Obdulia, jugador de l’UD 
Santa María, va estar a punt de 
deixar el futbol la temporada pas·
sada. Aquest veí de Cerdanyola 
que al mes d’octubre complirà 20 
anys, va cridar l’atenció de clubs 
importants quan era més jove. 
Conscient que ha perdut algunes 
oportunitats per arribar lluny al 
món del futbol, l’exjugador de les 
categories inferiors de Cerdanyo·
la, Sant Cugat, Mollet i Ripollet 
vol recuperar la il·lusió en la seva 
primera temporada al club de 
Terra Nostra. A l’inici de la sego·
na volta, l’equip d’Alfonso Torres 
ocupa la cinquena posició al grup 
9è de Quarta Catalana, tot i per·
dre el seu últim partit a casa contra 
el FC Vallgorguina (3·4).  

Com estàs vivint aquesta pri-
mera temporada a l’UD Santa 
María?
Molt bé. L’any passat em vaig 
plantejar deixar el futbol i només 
jugava amb un grup d’amics. Ara, 
amb part d’aquelles amistats, hem 
vingut a Montcada i Reixac i vull 
intentar tornar a fer el meu camí al 
món del futbol.  
L’equip porta una línia molt 
bona, tot i que una mica irregu-
lar. Per què?
Sí. El nostre començament va ser 

bo, però després vam baixar algu·
nes posicions. Ara tornem a estar 
a prop de la zona alta de la taula 
i, si ens acompanyen els resultats 
propis i els dels nostres rivals, en·
cara podem estar més amunt.
Es pot somiar amb lluitar per 
l’ascens? 
El club ens va demanar seriositat i 
compromís amb l’equip. Ho estem 
fent i crec que sí podem aspirar a 
objectius ambiciosos. Tenim una 
bona plantilla, però encara no ens 
coneixem tots. A més, hem perdut 
alguns jugadors i han vingut altres 
a meitat de temporada. 
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fil directe aMB... joan oBdUlia (Ud st. Maria)

Ha sumat 10 punts als últims quatre partits i ha guanyat a les dues darreres jornades

l’eF montcada continua sent quarta

El sènior femení de l’EF Mont-
cada es manté, a l’inici de la 
segona volta, a la quarta posició 
del grup 3r de 1a Catalana. Les 
vermelles han sumat 10 punts a 
les últimes quatre jornades i han  
guanyat els dos darrers partits a 
domicili contra el CF Palautor-
dera (1-4) i el CE Portbou (1-2). 
“El futbol et posa en el teu lloc 
i aquest grup té un gran nivell, 
però podríem estar una mica 
més amunt si haguéssim gua-
nyat més punts a casa”, ha valo-
rat el tècnic, Antonio Moya | RJ r
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EN FORMA

Els jugadors de la Unión celebren un gol durant el partit de la 15a jornada contra l’At. Sant Pol
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Obdulia ha marcat 13 gols aquesta temporada

paU MaresMa (cH la salle) 
EL SELFIE

Pau Maresma (25 anys), central-lateral del CH La Salle, és un home 
de club. Juntament amb el seu germà Albert, forma part de la tercera 
generació de la família que està vinculada a l’entitat lassal·liana. Nét i fill 
de presidents del club, Pau va entrar a les categories inferiors amb sis 
anys. Als 19, va arribar al primer equip i aquesta temporada, amb els 
seus 66 gols, és un dels jugadors més destacats d’una plantilla que està 
fent història. “Ens agradaria jugar les fases d’ascens, tot i que sabem 
que pujar es gairebé impossible”, diu Pau | RJ
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fUtBol sala
l’aE Can Cuiàs 
guanya clarament 
el derbi de Primera 
Catalana contra l’FS 
Montcada b (6-2)

El CH la Salle femení, líder en 
solitari amb una única derrota

L’AE Can Cuiàs va guanyar el derbi contra l’FS Montcada B (6-2) 
que es va disputar el 24 de gener al grup 2n de 1a Catalana. L’equip 
de Nando Sáez, que va lloar “la intensitat i seriositat” dels seus 
homes, va ser més efectiu i va sorprendre el seu rival utilitzant amb 
freqüència el seu porter com a cinquè jugador per generar superio-
ritat en atac. “El joc del seu porter amb els peus ens va fer molt de 
mal. Tot i això, crec que el resultat és injust perquè vam generar 
més ocasions”, ha comentat el tècnic de l’FS Montcada B, José 
Renau ‘Renato’. A la fi nalització de la primera volta, l’AE Can Cuiàs 
és cinquena mentre que el CFS Montcada B és vuitè | RJ 

primera victòria per a l’Ue Montcada a la 
divisió d’Honor de la lliga catalana d’escacs

taMBÉ ha estat notÍcia....
El Centre Excursionista El CIM organitza 
per al 7 de febrer una sortida amb raque-
tes de neu per fer un itinerari de 7,6 qui-
lòmetres a l’estany de l’Orri amb sortida i 
arribada des del refugi del Cap de Rec. Per 
a més informació i confi rmar assistència, 
s’ha de trucar al telèfon 666 377 968. 

El primer equip del CTT La Unió és vuitè 
al grup 1r de Segona A de tennis de taula 
després de la disputa de 13 jornades amb 
4 victòries i 9 derrotes. El segon equip, 
que juga a la Tercera Provincial, és segon.
 

Més informació a 

el sènior a de l’UB Mir 
manté les opcions de pujar 
a tercera catalana

aparicio es queda a 260 metres de l’aconcagua

.....Minut i resultat....................................

L’equip A de l’UE Montcada va començar amb una victòria contra el Foment 
(6-4) la seva participació al grup 1r de Divisió d’Honor de la Lliga Catalana. 
Els montcadencs tenen l’objectiu d’acabar la primera fase entre els quatre 
primers per no haver de lluitar per la permanència. “Intentarem fi nalitzar 
a la quarta posició per evitar patiments per mantenir la categoria”, ha 
explicat Arturo Vidarte, president de l’UE Montcada i jugador del primer 
equip. Per la seva part, el conjunt B juga al grup 1r de la Lliga Provincial de 
Barcelona i va debutar amb una derrota contra el Catalunya C (6.5-1.5).
D’altra banda, l’UE Montcada organitza, en col·laboració amb el Club 
d’Escacs Mollet, el III Torneig Tancat del Vallès on 10 participants, sis d’ells 
del club local, intentaran obtenir les normes de Mestre Internacional. La 
competició, formada per 9 rondes, acabarà el 22 de març | RJ

L’alpinista Isidoro Aparicio, del Centre Espeleològic Alpí Vallesà, 
es va quedar el 14 de gener a tan sols 260 metres de culminar 
l’Aconcagua, el segon cim més alt del món en altura relativa amb 
6.960 metres, als Andes argentins. La falta d’oxigen i el cansament 
van obligar el montcadenc a tornar al campament base, on unes 
hores abans havia arribat el seu company d’expedició, Jordi Alejan-
dro, qui també va haver d’abandonar pels mateixos motius. Malgrat 
no haver fet el cim, Aparicio es mostra content per l’experiència | SA
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El sènior A de l’UB MIR ocupa la quarta 
posició al grup 5è del Campionat Territorial 
de Barcelona amb un balanç de 8 victòries i 
4 derrotes i un partit menys que alguns dels 
seus rivals directes. Gabriel Redondo, direc-
tor tècnic del club, ha deixat la banqueta de 
l’equip per manca de temps i el seu substi-
tut, Toni Aguilar, ha guanyat els dos partits 
que ha dirigit contra l’EE Brafa A (61-55) i el 
líder invicte, l’AE Stucom A (65-73) | RJ 

El sènior femení del CH La Salle, que 
va guanyar el darrer partit a la pista 
de l’H. Sant Cugat (15-26), domina el 
grup C de 1a Catalana amb 8 victòries 
i una única derrota. L’equip que diri-
geix Pau Lleixà, que va perdre el seu 
únic partit a la 8a jornada a la pista de 
l’H. Gavà B (24-23), té un avantatge 
d’un punt amb el segon classifi cat, tot 
i haver jugat un partit menys | RJ 

HandBol
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Aitor Martín, de la Joventut 
Atlètica Montcada (JAM), és 
el nou campió de Catalunya 
en pista coberta a la categoria 
promesa després de guanyar la 
cursa de 800 metres llisos dis·
putada el 25 de gener a Sabadell 
amb un temps d’1’ 57” 53. Mar·
tín, qui un dia abans havia inten·
tat sense èxit classificar·se per al 
Campionat d’Espanya Absolut, 
va superar el seu cansament 
per aconseguir una medalla 
d’or que li permet oblidar els 
problemes als genolls que l’han 

obligat a passar tres vegades 
pel quiròfan en els últims tres 
anys. “Aquesta victòria em 
dóna molta moral i em treu 
la impotència que he sentit 
durant tot aquest temps per 
no poder competir en condi-
cions”, ha comentat Martín, qui 
al mes de juliol farà els 22 anys. 
Els propers reptes en pista cober·
ta de l’atleta montcadenc seran 
el Campionat de Catalunya Ab·
solut (7 i 8 de febrer, a Sabadell) 
i el Campionat d’Espanya de 
Promeses (14 de febrer. a Ante·
quera, Málaga).

atletisMe

aitor martín (Jam) es proclama 
campió de catalunya als 800 metres  
El montcadenc, de la categoria promesa, ha oblidat els seus problemes als genolls

Aitor, al podi, al costat del segon i del tercer 

Ja
M

L’escola FEDAC Montcada, co·
neguda també com a Sagrat Cor 
i que està situada al carrer Ma·
jor, ha vist augmentar el nombre 
d’alumnes –més d’un centenar– 
que participen en la seva oferta 
d’activitats extraescolars: psico·
motricitat (20), karate (12), hip·
hop (23), multiesport (15), futbol 

(11), patinatge (23), anglès (44) i 
teatre (11). Aquesta última és la 
única novetat d’aquest curs i ha 
tingut una molt bona accepta·
ció segons els seus responsables. 
Pel que fa a l’equip de monitors, 
continuen la majoria dels que ja 
estaven el curs passat i s’han in·
corporat tres nous | RJ 

L’escola Sagrat Cor augmenta inscripcions i incorpora el teatre

esport escolar

Un centenar d’alumnes, a 
les extraescolars de FeDac

Marina Castro, nedadora de 15 
anys del CN Sabadell, es va pro·
clamar doble subcampiona de 
Catalunya al Campionat de Ca·
talunya Absolut Open Interna·
cional que es va disputar entre 
el 16 i el 18 de gener a Terrassa. 
La montcadenca va guanyar 
dues medalles de plata als 800 
metres i en el relleu 4x200 me·
tres lliures. Castro va completar 
la seva bona participació amb la 
medalla de bronze que va obte·
nir als 1.500 metres lliures. 
Marina ha estat convocada per 
participar amb la selecció catala·
na júnior i infantil al Campionat 
d’Espanya per a Comunitats  

Autonòmes que es disputarà en·
tre el 31 de gener i l’1 de febrer a 
Castelló | RJ

Va guanyar dues plates i un bronze al campionat absolut

nataciÓ

marina castro, doble 
subcampiona de catalunya 

Marina Castro continua guanyant medalles

N
ú

r
ia

 a
Ta

la
ya

Alumnes del col·legi Sagrat Cor (FEDAC Montcada) que fan l’activitat extraescolar de karate

FE
d

aC
 M

O
N

TC
ad

a

Rafa Jiménez | Redacció

el premini B de l’UB 
Mir intentarà mantenir 
el bon nivell exhibit 
El premini B mixt de l’UB MIR ha 
començat la seva participació al 
grup 3r del nivell D-1 amb una 
primera victòria contra el CB Sant 
Just (48-40). L’equip de David Ruiz 
va acabar segon la primera fase al 
grup 4t del nivell D amb dues úni-
ques derrotes. “A la primera fase 
hi havia massa diferència entre els 
equips i ara estarà tot més igualat. 
L’objectiu és que els nens apren-
guin a jugar i es diverteixin”, ha dit 
Ruiz, exjugador del CB Montcada i 
de l’UB MIR que afronta el seu pri-
mer repte a la banqueta d’un equip 
del planter blau | RJ r
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.....Viu l’Esport................

taMBÉ ha estat notÍcia....
 
El juvenil de l’EF Montcada i el B del CFS Montcada es veu-
ran les cares l’1 de febrer (12.15h) en partit corresponent a 
la 12a jornada del grup 2n de Segona Divisió de futbol sala. 

El juvenil de futbol de l’EF Montcada ha perdut els quatre 
últims partits i és penúltim al grup 7è de la 1a Divisió amb 
10 punts. En el mateix grup, el juvenil del CD Montcada, 
que ha caigut a les dues darreres jornades, ocupa una posi-
ció per damunt amb 14 punts i un partit menys. 

El cadet masculí del CH La Salle va perdre a l’última jor-
nada a la pista de l’AEH Les Franqueses (38-28) i ocupa la 
tercera posició per la cua al grup A de Lliga Catalana   

Més informació a 

Montcada Aqua va acollir el 24 
de gener la primera jornada dels 
Comarcals de Natació amb la 
presència de nedadors de l’EN 
Montcada, CN Guiera, EN 
Barberà del Vallès, EN Cer·
danyola, EN Ripollet i CN Ba·
dia. Pel que fa a la representació 
montcadenca cal destacar les 
posicions dels cadets Daniel Gon·
zalo (2n en els 100 m. papallona i 
lliures) i Laia Castiella (2a en 100 
m. papallona); els infantils Marc 
Grau (1r en 100 m. papallona i 
lliures), Claudia Garrote (1a en 
100 m. papallona i 2a en 100 m. 
lliures) i Natalia Castro (2a en 
100 m. papallona); i els alevins  
Nadia Misas (1a en 50 m. lliures 

i 3a en 50 m. papallona), Martí 
Toldos (1r en 50 m. papallona), 
Daniel Marcos (3r en 50 m. pa·
pallona) i Eloy Quero (2n en 50 
m. lliures). A la prova de relleus, 
l’EN Montcada va guanyar els 
4x50 m. estils a la categoria in·
fantil i va ser tercera en els 4x50 
m. estils cadet. 

Petits. Tres nedadors locals van 
acabar entre els tres primers als 
25 m. papallona i lliures. El ben·
jamí Izan Calvo i el pre·benjamí 
Lucas Zapata van ser segons a 
ambdues curses, mentre que la 
pre·benjamina Carla Misas va 
ser segona als 25 m. papallona i 
tercera als 25 m. lliures | RJ 

Bons resultats de l’escola de Natació 
montcada en l’inici dels comarcals
Un total de 12 nedadors locals van acabar entre els tres primers a les seves curses

nataciÓ

Daniel Gonzalo i Marta Mérida, de l’EN Montcada
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Daniel Gil
Atrapat en el temps. Des de fa set anys, Daniel Gil forma part d’un moviment de persones 
fascinades pels llocs abandonats que es dediquen a plasmar en fotografi es ‘les restes de vida’ que 
queden en aquests espais oblidats i reconstruir o fantasiejar sobre el seu passat. S’autoanomenen 
‘exploradors’ i segueixen un codi estricte de conducta perquè el temps continuï aturat pels llocs on 
passen. El passat setembre va exposar al Centre Cívic de Sant Andreu un recorregut en fotografi es 
per més de 200 indrets abandonats en vuit països diferents. La majoria de les imatges es poden 
veure al seu blog ‘Última visita’, on també descriu les seves experiències d’exploració. Gil, de 31 
anys i veí de Mas Duran, fuig cada vegada que pot del brogit de Barcelona, on treballa com a vigi-
lant de la zona blava, per refugiar-se en el silenci de cases buides atrapades en el temps.

“els llocs abandonats em 
permeten viatjar al passat”

D’on et ve aquesta afi ció?
Neix arran d’una visita casual 
amb uns amics a l’antiga central 
tèrmica d’Aliaga, a la província de 
Saragossa. Vaig començar a sentir 
curiositat pels llocs abandonats 
i, després de buscar informació 
a Internet, vaig descobrir l’exis-
tència d’un moviment dedicat a 
l’exploració d’edifi cis oblidats, amb 
multitud de fòrums i blogs per 
intercanviar dades i experiències.  
Els exploradors teniu normes.
Sí. No podem revelar mai la 
ubicació del lloc que visitem. 
Aquesta regla crea certa con tro-
vèrsia, però és necessària per 
evitar accions de vandalisme o 
robatoris. No podem trencar ni 
forçar cap element per accedir-hi, 
sinó aprofi tar les obertures naturals 
de l’edifi ci, i no ens podem endur 
res del lloc, només fotografi ar-lo.  
Què sents quan entres en un lloc 
abandonat?
Els llocs abandonats em permeten 

viatjar al passat. M’agra da deixar 
volar la imaginació sobre la història 
d’aquell lloc, mentre passejo 
envoltat de silenci i observant les 
restes de vida. Precisament retratar 
aquests espais amb la màxima 
fi delitat és el que m’ha fet afi cionar 
a la fotografi a i al processament 
d’imatges. M’hi puc passar hores. 
També gaudeixo descrivint les 
sensacions que he tingut en 
cada visita i reconstruint el passat 
d’aquell indret.
D’aquí neix el blog ‘Última visita’.
Sí. Li vaig posar aquest nom 
perquè faig un homenatge a llocs 
que són a punt de desaparèixer 
i que potser jo seré la darrera 
persona en documentar. La veri tat 
és que em sorprén la quantitat de 
gent que visita el blog i les reac-
cions que han provocat alguns 
dels  meus reportatges. 
Quina és la que més t’ha sorprès?
A la platja de la Sabinosa, a 
Tarra gona, hi ha un complex 

abandonat que durant molts anys 
va funcionar com a preventori de 
malalties infeccioses per a nens. 
Quan vaig publicar les fotografi es, 
van començar arribar comentaris 
de persones que havien conegut 
aquest lloc en la seva infància i que 
explicaven històries terribles de 
maltractaments. Em vaig quedar 
impressionat.

Els edifi cis abandonats tenen una 
aura de misteri. Durant aquest 
anys has tingut algun ensurt? 
De vegades m’he espantat en obrir 
una porta i veure una silueta que, 
un segon després, reconeixes que 
és la teva refl ectida en un mirall, o 

sentir sorolls estranys i comprovar 
que són les corredisses d’una rata 
tan grossa com un gat. Però, tot i 
que respecto la parapsicologia, de 
fantasmes no me n’he trobat cap. 
Això sí, és millor no anar-hi sol. No 
passes tanta por i, si hi ha algun 
accident –tinc un amic que es va 
trencar un braç en esfondrar-se la 
planta d’un edifi ci–, el teu company 
pot donar l’avís.
I pel que fa a les qüestions legals, 
has tingut algun problema?
Més d’una vegada hem hagut de 
sortir corrent. L’incident més greu 
va ser al Regne Unit quan uns 
agents de policia van estar a punt 
de detenir-nos, perquè l’edifi ci 
que estàvem fotografi ant formava 
part d’una operació antiterrorista. 
Afortunadament vam poder aclarir 
el motiu de la nostra presència i tot 
es va acabar aquí.
Quin és el lloc abandonat perfecte 
per a un explorador? 
Un que porti molts anys tancat i 

que conservi tot el seu interior. Una 
vegada vaig fotografi ar un hospital 
geriàtric que conservava la seva 
dotació, a pesar que les portes 
estaven obertes. I a Bèlgica, vaig 
entrar en una casa que portava 
més de trenta anys tancada i on 
tot estava intacte, com si el temps 
s’hagués aturat. Hi havia roba 
plegada als calaixos, unes sabatilles 
sota el sofà, el televisor,... Semblava 
com si el que hi vivia hagués sortit 
per tornar en una estona. 
Has fet alguna incursió a llocs 
abandonats de Montcada?
Normalment aprofi to els viatges 
que faig durant les vacances per 
dedicar-me a aquesta afi ció. Però 
ja tinc al cap dos o tres llocs de 
Montcada per visitar quan pugui.
Què hi diu la teva família 
d’aquesta afi ció?
Ja s’ha acostumat. El meu pare, 
fi ns i tot, em suggereix llocs per 
visitar i ha aconseguit engrescar la 
meva dona en algunes excursions.

“No podem trencar 
cap element per entrar 
als llocs, ni emportar-
nos res, només fer-hi 
fotografi es”

Explorador de llocs abandonats i blogger

A títol personal
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